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M E S T O   S P I Š S K É   V L A C H Y 

M E S T S K É    Z A S T U P I T E Ľ S T V O 

IX. VOLEBNÉ OBDOBIE 

______________________________________________________________________________________  

  

Z Á P I S N I C A 

  

napísaná dňa 25. októbra 2023 na 12. zasadnutí Mestského zastupiteľstva, uskutočnenom v Galérii  

Mestského úradu v Spišských Vlachoch. Primátor mesta Spišské Vlachy Vladimír Baloga privítal poslancov 

MsZ a ostatných prítomných. 

  

Prítomní:  

Primátor mesta:      Vladimír Baloga 

Prítomní poslanci MsZ:   Ing. arch. Martin Čurilla, Ing. Juraj Jánošík, Ing. Svetlana Kočišová, Milan 

Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef 

Šiška 

 

Neprítomní poslanci MsZ: Bc. Dávid Labaš                                                                              

Hlavný kontrolór:    Mgr. Margita Šefčíková                                                                            

Zapisovateľ:            Mgr. Zdenka Zahurancová                                                        

 

Ostatní prítomní:   podľa priloženej prezenčnej listiny  

Začiatok rokovania:        15,38 hod.                                                                                                                         

Ukončenie rokovania:     17,41 hod.  

  
 

Priebeh rokovania:  

  

K bodu 1: Otvorenie  

Priebeh rokovania: K bodu 1: Otvorenie  zasadnutia 

– určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

– voľba návrhovej komisie MsZ 

Primátor mesta navrhol zloženie návrhovej komisie, určil overovateľov zápisnice a zapisovateľku.  

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch  

volí návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Juraj Jánošík  

členovia: Ing. Viliam Grega 

určuje za overovateľa zápisnice: Jozef Šiška, Mgr. Darina Dzurilová 

skrutátora: Ing. Svetlana Kočišová, Ing. arch. Martin Čurilla 

určuje za zapisovateľku: Mgr. Zdenku Zahurancovú 

 

Primátor mesta - dal hlasovať k bodu č. 1 Otvorenie – voľba návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo                   

v Spišských Vlachoch (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                              

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 171/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania 

 

Primátor mesta – dostali ste program rokovania, doplním k nemu ešte toľko, že žiadali sme minulé 

zastupiteľstvo, aby sa zúčastnil aj pán riaditeľ obvodného oddelenia Policajného zboru v Spišských 

Vlachoch. Mal by prísť na bod Rôzne niekedy medzi 16:30 – 17:00 hod. Dal hlasovať o zverejnenom 

programe rokovania. 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                     

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 172/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

Program: 

 

 1.   Otvorenie zasadnutia 

 - určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 - voľba návrhovej komisie MsZ 

2.   Schválenie programu rokovania 

3.   Pripomienky občanov 

4.   Správa o plnení uznesení 

5.   Správa projektového manažéra o stave projektov 

6.   Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Gmucová 

7.   Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy  - Baloga Marián 

8.   Zmena rozpočtu 2023 rozpočtovým opatrením č. 6 

9.   Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Spišské Vlachy č. 5/2023 o postupe pri poskytovaní   

      finančných prostriedkov na vykonávanie sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately 
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10. Presun základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy pod Školský úrad Spišská     

      Nová Ves  

11. Činnosť komisií - výstupy 

12. Rôzne 

13. Interpelácie 

14. Záver 

 

 

Primátor mesta – navrhujem ešte presunúť bod č. 10 – Presun základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Spišské Vlachy pod Školský úrad Spišská Nová Ves ako bod 8. Pani riaditeľka Korenková je tu a pani 

riaditeľka Šofranková príde okolo 16:00 hod., čiže aby sme ich tu nezdržiavali, aby ten bod bol trošku skôr, 

takže ešte Vás poprosím, hlasujeme o tejto zmene. 

 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                     

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 173/IX/2023 bolo schválené.  

 

Program: 

 

 1.   Otvorenie zasadnutia 

 - určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 - voľba návrhovej komisie MsZ 

2.   Schválenie programu rokovania 

3.   Pripomienky občanov 

4.   Správa o plnení uznesení 

5.   Správa projektového manažéra o stave projektov 

6.   Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Gmucová 

7.   Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy  - Baloga Marián 

8.   Presun základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy pod Školský úrad Spišská     

      Nová Ves  

9.   Zmena rozpočtu 2023 rozpočtovým opatrením č. 6 

10. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Spišské Vlachy č. 5/2023 o postupe pri poskytovaní   

      finančných prostriedkov na vykonávanie sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately 

11. Činnosť komisií - výstupy 

12. Rôzne 

13. Interpelácie 

14. Záver 
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K bodu č. 3 Pripomienky občanov  

 

Ing. arch. Čurilla  – ide o suchý strom na Železničnej ulici rovno pred naším domom, nielen ja, ale aj iní 

občania sa vlastne obrátili na mňa, že ohrozuje okoloidúcich a autá a potom, keď zafúka vietor, tak stále sú  

nejaké konáre sú po zemi. Takže ja by som bol veľmi rád, keby sa s tým niečo urobilo, lebo už to začína byť 

dosť nebezpečné. To je jedna vec. To je zatiaľ všetko. 

Ing. Mnichová – žiadosť o výrub stromu som dala už minulého roku – 20.10.2022 – mám tam zahrnutých 

asi 20 stromov -  10 je Zahurou, 10 je v meste, podľa požiadaviek občanov. Dvakrát  sa odvolala spoločnosť 

Sad Janka Kráľa Bratislava, dvakrát  to bolo posunuté do Košíc. Prvý raz zrušili rozhodnutie, museli robiť 

nové konanie. Teraz prišlo, asi pred týždňom začatie konania, idú preskúmať rozhodnutie. Čiže v podstate 

tá žiadosť rok na úrade. Je tam zahrnutý aj ten suchý strom. S tým, že niekedy bolo možné, že keď ohrozuje, 

sme vyrúbali a do piatich dní na Okresný úrad oznámili, že strom je vyrúbaný z dôvodu ohrozenia. Teraz už 

je to sprísnené ešte, na suchý strom potrebujeme mať povolenie. Teraz ide o to, že buď rozhodneme sa, áno 

a vyrúbeme. A urobím to isté, čiže, čo som urobila pred dvomi rokmi. Jednoducho  dáme fotodokumentáciu, 

že  ohrozoval, napíšeme - vyrúbali sme ho alebo počkáme, kým bude rozhodnutie. 

Primátor mesta – a môžu nám hroziť v tom prípade nejaké sankcie, keby niekto vyhodnotil, že to nebol 

rizikový strom podľa fotodokumentácie? 

Ing. Mnichová – my ako mesto máme dosť veľké právomoci. Čiže, ja keď poviem, že neskutočne, však aj 

spadol konár. Čiže my si to vieme obhájiť. Bolo to normálne aj v usmernení, len to zrušili, čiže teraz aj na 

suchý strom. Ale v takomto prípade si myslím, že by sme mohli ísť do toho. Pofotíme spadnutý konár. Je to 

také, bohužiaľ. Bolo vidieť, že bol suchý. Fotodokumentácia k tomu. Napíšeme vyhlásenie, že museli sme 

ho vyrúbať, lebo ohrozuje. 

Primátor mesta –  ale vo vlastnej réžii to asi nebudeme schopní spraviť, lebo tam sú výškové práce. 

Ing. Mnichová – buď s p. Tindirom, že postupne ho pozlaňuje dole. Čiže na výškové práce potrebujeme 

napríklad p. Tindiru.  

Primátor mesta – keby to bolo na voľnom priestranstve, vieme si to zrezať, lenže tam sú drôty v okolí. 

Ing. arch. Čurilla – ešte som si spomenul na jedno - P. Laco Čurilla, ohľadom údržby vlastne Zahury, 

ohľadom toho priestranstva o čo sa on kedysi staral, hej, okolo jazera, že ako je to teraz momentálne riešené,  

že či  je na to niekto určený alebo ako to je. 

Primátor mesta – kosia to chlapi z mesta. Teraz nám s tým pomohol aj dobrovoľník zo Zahury, vykosil tam 

časť, myslím pred tou omšou, čo bola na konci augusta. Takže väčšinou mesto, ale niekedy sa nájdu 

dobrovoľníci, čo nám s tým pomôžu bez nároku na odmenu. 

Mgr. Dzurillová  – výtlky pred Kultúrnym domom - pred autobusovou zastávkou, tam sú už veľké, lebo 

jedna pani tam spadla už. Či sa dá s tým niečo urobiť? 

Primátor mesta – bude to frézované, opravované možno v priebehu dvoch, troch  týždňov, čiže je 

nerentabilné to tam teraz opravovať, následne nám to vybúrajú všetko von. Čiže treba ešte trošku 

zhovievavosti, zhruba tri týždne. Už sú na Jilemnického ulici, idú potom na Hviezdoslavovu, prv na 

autobusovú zastávku a až tak pôjdu potom smerom ku tej lávke vzadu. Čiže v priebehu pár dní, max. týždňov 

to bude spravené.  

p. Šiška – ja mám ešte otázku. Smerom k SNP ulici, vlastne prvý dom oproti pošte. Zastavila ma pani, že tá 

cesta je zle vyspadovaná a že keď viacej prší, všetku vodu namiesto kanálu, tlačí im základom. Že im klesá 

základ a prosto  je to viac menej naše maslo, pretože im to tam leje z celej cesty od hora. Áno, teraz sa robila 

drenáž okolo pošty, tam okruh cez park, ale že či tam sa nebudú usádzať nejaké obrubníky alebo niečo, aby 

to tú vodu odrážalo. 

Primátor mesta – SNP to znamená rohový dom, oproti p. Lackovi? Tam je taký zelený pás, neviem si to 

veľmi predstaviť, ako by sa jej tam voda dostala. 

p. Šiška – cez ten chodník všetko pere im tam rovno do základov. 

Ing. Mnichová – rohový dom oproti pošte? To je ten rohový dom, ako je štátna cesta. 

p. Šiška – nie, pošta a slepá ulica ku PNS-ke. 

Primátor mesta – no a napravo. Tam je zelený pás štyri metre alebo tri metre.  
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Ing. Mnichová – ale veď my tú cestu ani nerobíme. 

p. Šiška – nie, ona ma zastavila mimo toho, že sa tam teraz robí cesta len s tým, že im tam tú vodu proste 

tlačí pri väčších dažďoch. Vravel som, že sa na to opýtam. 

Primátor mesta - my vodu z cesty zviesť musíme, nesmie zostať na ceste, lebo sa ničí cesta. Preto sú tam 

teraz tie zelené pásy, ktoré slúžili aj v minulosti ako kvázi vsakovačky svojim spôsobom. Nemám to teraz 

pred očami, ako tam teraz  ten chodník vyzerá. A ten chodník-  čo má ona, robila ho ona, robilo ho mesto? 

Chodník sa má tak isto odvodniť, ak sa napája na cestu. 

Ing. Mnichová – keď môžem k tomu, uvidíme teraz, keď sa urobí cesta na  Jilemnického, ako sa tá voda 

bude správať. Či urobíme nejakú drenážku či tam napojíme nejako. Musíme počkať, ako sa to tam ukáže.  

Primátor mesta – optimálne, keď bude pršať. 

p. Šiška – ešte jedna otázka k Jilemnického ulici, ako ide štátna cesta, potom sa napája na Jilemnického na 

prechod na Ulici Jilemnického sa bude presúvať alebo zostáva tam, ako bol? 

Primátor mesta – ktorý prechod? 

p. Šiška – na horizonte tej križovatky išiel prechod k parku smerom. 

Ing. Mnichová – tak bude, bude osvetlený. 

p. Šiška – že či sa nebude ponižovať ten prechod. Je tam vysoký obrubník a kvôli bezbariérovosti? 

Primátor mesta – nie, teraz bude prechod ako vyúsťuje, vychádza chodník z parku, smerom ako keby ku 

Agru, tak tam pôjde prechod na druhú stranu . 

p. Šiška – no len tá druhá  strana je vyvýšená. 

Primátor mesta – všade sú vyvýšené obrubníky, tam ide ešte asfalt. Je dosť možné, že oni aj trochu zmiernia 

ten výjazd na hlavnú cestu, čiže preto je to tak vysoko. 

Ing. Jánošík – ja za občanov Komenského. Na ulici Komenského, že tam stojí voda, že sa potešili, že bude 

nová asfaltka. Lebo to je pri škôlke pomaly až. Ja som tam ráno nárokom bol, ale problém je,  že tam nie je 

kanál, lebo trávniky sú vyššie. Tie zelené  pásy sú vyššie ako asfalt. Fakt tam stála ráno, pršalo. Ešte viacej 

na druhej strane, čo sa nesťažovali. Neviem, či sa s tým dá dačo robiť. 

Primátor mesta – to je presne pred kým? 

Ing. Jánošík – ako je Klapáč, Chibeľ, ale to je celý pás. Ráno som bol, tak pred Leščánym tak zhodou 

okolnosti viacej. Oni si mysleli, že bude nová cesta. Ale tam bude asi treba kanál, nie je tam nič na 

vsiakovanie.  

Primátor mesta – nie sú pred p. Olekšákovou? 

Ing. Jánošík – to neviem. 

Primátor mesta – bol, oproti vchodu do školy myslím. 

p. Šiška – oproti vchodu do školy, ako je tá malá bránička, tam myslím, že je posledný kanál a ďalej ho už 

na ceste nie je vidieť. 

Ing. Jánošík - lebo na Lipovej sa pekne spravilo. Budeme musieť počkať, no. 

p. Šiška – ešte jedna otázka. Na tej Komenského ulici, ako je parkovanie, pozdĺžne okolo cesty, či nie je 

možné zobrať mestské UMCečko, vlečku  a stiahnuť tú vrstvu  zeminy, ktorá tam je možno dvadsať, tridsať 

čísel tej hliny aj to nerovnomernej.  Pretože autá parkujú rovno na to, tí čo majú nízke parkujú do cesty, lebo 

na tú hlinu nechcú vyjsť. Či by sme to nevedeli stiahnuť, zasypať kameňmi  a nakresliť tam čiary ako sa má 

parkovať. Lebo dve autá sú tak, tretie tak, štvrté rovno.  

Primátor mesta – to už vyžaduje projekt. 

Ing. Mnichová – čiary nenakreslíme, to je rozšírená krajnica. My nemôžme nakresliť čiary, to by sme museli 

mať parkovisko, a to my nenazývame parkovisko. Oficiálne parkovisko to  nie je.  

Primátor mesta – ak sa neobnaží múr, lebo tam je plot.  

p. Šiška – ale tam je len ten zakladací. Lebo fakt by trebalo len 40 čísel, že by to UMC-ečko bez problémov 

vedelo odhrnúť a zasypať a tie autá fakt by netrčali do tej cesty, tak ako trčia teraz. Lebo z pravej strany  

majú všetci kamene pred domami lebo to UMC by bez problémov vedelo odhrnúť a zasypať a tie autá by 

fakt netrčali do tej cesty tak, ako trčia teraz. Lebo z pravej cesty majú všetci pred domami kamene. Ja by 

som to likvidoval za radom. 

Ing. arch. Čurilla – presne toto bola pripomienka tie kamene. To už sme mali v komisii veľakrát. 
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Primátor mesta – máme dve možnosti, či vyzývať do nekonečna, alebo prísť a zobrať to, zlikvidovať.  

Ing. Jánošik – keď idú autobusy ráno, vtedy je najväčší problém. 

Primátor mesta – tie kamene tam nemajú, čo robiť. To je jasné. 

Ing. Jánošík – a niekto rozbije auto a dá ešte na mesto sťažnosť. 

p. Baloga – tam je celá Záhradná majú to tak, ešte si dali aj obrubníky. A tam sa stalo v zime, že keď bolo 

veľa snehu, tak niekto trafil ten obrubník a rozbil a neviem, ako to dopadlo.  Každý má pred sebou trávnik, 

že on si to pestuje. Keď mesto sa bude raz starať o trávniky, tak on to dá preč. A veď, keď je to mestské 

vravím, tak nech to dá preč.  

Primátor mesta– my sa môžeme starať o trávniky ale tým pádom im potom budeme rušiť vjazdy,  všetko, čo 

majú postavené nelegálne na mestskom pozemku,. Odstrániť kamene je potrebné, ale kosiť to budú ďalej 

oni s tým, že sa im strpia tie stavby a vjazdy, čo sú na našich pozemkoch, taká nepísaná dohoda. Ale zase je 

pravda, keby aj niekto trafil kameň, nič nemôže od mesta vymáhať ako náhradu škody, lebo išiel mimo cesty. 

To je miesto mimo cesty, tam nemá čo robiť auto. Neviem, čo navrhujete – zlikvidujeme to na tvrdo alebo 

budeme vyzývať? 

p. Šiška – dajme výzvu a termín do kedy to majú odstrániť. Keď to neodstránia oni, odstránime to my. 

Primátor mesta – lenže to je množstvo listov, to je x-ulíc. Každému jednému domu, to sa bavíme možno 

o päťdesiatich, sedemdesiatich, možno sto domoch. 

p. Šiška – tak koncipovať ten list - vážený občan, vyzývame v tejto veci a proste jeden zamestnanec mesta 

obíde kamene. Nebude to adresne na meno a adresu. 

Mgr. Dzurilová – dať tam termín do kedy to majú. 

p. Šiška – dovtedy, ak to nebude odstránené, odstránime to my. 

p. Biroščák – ja len opakujem pripomienky z Mlynskej ulice, toto, čo som chcel vyasfaltovať, všetky 

kamienky tam vchádzajú do kanála, ktorý sa prečistil, za chvíľu ho bude zase prečistiť, čiže toto tu treba 

riešiť. Tu je šachta, leje sa z toho a toto tu prepadáva sa šachta oproti Vilkovi alebo ako Ďuro Smik býva, 

povyše mňa. 

Primátor mesta – tam, čo sa týka tej jamy alebo tej vyštrkovanej jamy, mali sme objednané tri autá od 

dodávateľa, ktorý nám to mal zaasfaltovať. Toto malo byť v rámci tretieho auta a dnes nám oznámil, že už 

toho roku tretie nemôže dodať. 

p. Biroščák – tam asfalt nepomôže. Tam treba postriekať s asfaltom. To kamienky len zasypali, čo opravovali 

pred rokom – to je pri Palenčárni. A toto fakticky by trebalo ten asfalt dať kvôli tomu, že tam je. 

Primátor mesta – nastriekať to nepomôže. 

p. Biroščák – trošku, lebo keď príde búrka, všetky kamienky idú do kanála.  

Primátor mesta – toto je pri kom? 

p. Biroščák – pri Celecovi Mariánovi. Možno dva fúriky asfaltu by to poriešili. 

Primátor mesta – bolo to v pláne, mali to dokončiť s tretím autom. 

p. Biroščák - Maďar sa potom zase bude sťažovať, že má upchatý kanál a to nie je riešenie. Potom bolo 

riešenie ohľadom dopravného značenia na Mlynskej ulici zhruba pred pol rokom som to nanášal, bola tam 

aj jedna menovaná občanka z Mlynskej ulici kvôli tomu, že znovu tu prichádzajú, budú návštevy na cintorín 

a tam sa vznikajú určité problémy okolo toho, že na cintorín dochádzajú na tej križovatke a sme hovorili, že 

zopár a že značky sú tam a že len treba ich osadiť, nie je to veľký náklad a žeby sa to poriešilo čím skôr. 

Primátor mesta – ako to dopadlo minule s tým projektom? Zvislé dopravné značenie na Mlynskej? 

Ing. Mnichová – my sme to mali aj v komisii s tým, že Polícia odporúča osadiť tie značky, aspoň na tú 

križovatku. My máme schválené ako projekt dopravného značenia, ja už som aj s Roníkom rozprávala, že 

treba tam presne vytipovať, že ktoré značky zakúpiť. Lebo je ich tam asi osem aj s dodatkovými tabuľkami. 

Lebo hlavná cesta, odbočenie a iné veci. Čiže pozrieme na to. Treba objednať značky. 

p. Biroščák – len kvôli tomu, že teraz bude veľká návšteva cintorína a tú cestu využívajú tam pri Kolejovi 

a dosť častú sú kolízie, že vedľajšia cesta, hlavná cesta a aby nedochádzalo k takým. 

Primátor mesta – dobre, pokúsime sa to osadiť ešte do zimy. 

p. Biroščák – potom ohľadom Cintorínskej ulici, pri cintoríne máme kamienky nasypané a vieme, že teraz 

bude viac vozidiel tam parkovať a tam majú rôzni občania skladky. Treba upozorniť, že by to vypratali. Lebo 
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zase budú tam prichádzať občania naši, ktorí niekde inde bývajú a zase budú poukazovať na to, že ako to pri 

cintoríne, že už roky kamienky máme len navozené a ešte ľudia si tam robia svoje skládky, nákladné autá 

tam ďalšie parkujú. Aby bolo vyprázdnené toto. Potom, že sú chodníky prepadnuté na cintoríne, sú tam 

prepady na jednotlivých miestach. Jedna občanka na Žehrici ako je na konci našej ulice mala pripomienky, 

má obavy z toho, že príde povodeň a znova ona bude mať záplavy v dome, že povodie nečistí tú šúru a sú 

tam nejaké veľké kamene. Napísať nejaký list a či by sme potom mohli niečo robiť. Kollár aj Lutherová 

majú obavy z toho, lebo vtedy mali povodeň, až ku mne prichádzala tá voda. 

Primátor mesta– k tomu poviem, toľko. Posielali sme výzvu, prišla nám odpoveď – my sme žiadali vyčistiť. 

Prišla nám odpoveď, že oni to vykosili. Napísali sme, že my nehovoríme o vykosení, ale o vyčistení od 

nánosov. Prišla nám opäť odpoveď o kosení, takže už teraz pôjde odpoveď, ale už pôjde taká trošku 

dôraznejšia a „tvrdšia“.  

p. Biroščák – lebo ja počúvam potom také názory občanov, že neriešime občianske požiadavky, ale riešime, 

čo na meste, ale hovorím, však treba pozrieť ešte ako financie, koľko energie a ďalšie peniaze musia ísť na 

iné účely a tieto veci sa nedajú riešiť. Tak isto na Jarnej ulici, že už tam niektorí si urobili aj vydláždenie ku 

ceste a že či teraz budú mať zbúrané tieto veci, keď teraz chceme tam chodník robiť. 

Primátor mesta – kde na Jarnej? 

p. Biroščák – konkrétne p. Uhrín. 

Primátor mesta – a on odkiaľ vie, že chceme robiť chodník na tejto strane? Bola taká úvaha, áno. 

p. Biroščák – bola taká úvaha, že sa bude riešiť, že tie panely, čo sa vybrali z druhej strany nebude, ale že na 

tú stranu. Ale ja som mu hovoril, že tam treba ešte v prvom rade riešiť kanalizáciu a tieto veci. Že nie teraz 

len rýchlo chodník urobíme a ďalšie veci.  

Primátor mesta – čo sa týka toho koryta, my ho nemôžeme vyčistiť, aj keby sme mali stroje, my jednoducho 

nemôžeme investovať do údržba a opravy cudzieho pozemku. A to je pozemok povodia.   

p. Biroščák – ja som tak isto to vysvetľoval. Vieš, to musíš počúvať ľudí, ktorí si nedajú vysvetliť a kričia 

doslova, tak hovorím, že mesto nemôže riešiť, keď to nie je mestský pozemok. Keby to bol náš pozemok, 

tak môžeme riešiť aj nakladať. Ale keď je to len iný pozemok, my môžeme len upozorniť, tak som jej dal 

informáciu. 

Primátor mesta – dáme ešte tretí pokus v podstate, ale že to bude inak koncipované a bude to aj 

s fotodokumentáciou. Aj keď mám taký pocit, že sme už raz posielali fotodokumentáciu. Oni ako keby 

nechceli rozumieť, čo od nich chceme. 

Ing. Mnichová – ja som fotila len Dreľušský, toto som nemala pofotené. 

p. Biroščák – ja som si pofotil tieto veci, len to je vec, ktorá – tí susedia – ktorí bývajú tam pri tom koryte, 

tak zažili tie záplavy, mali plné domy vody, takže sa obávajú veľmi toho, že vidia, aké sú teraz zrážky. 

Primátor mesta – môžeš ich ubezpečiť, že áno, je to už pol roka čo si dopisujeme s nimi. Išli už upozornenia 

dve, dve žiadosti išli o vyčistenie, nie vykosenie, ale vyčistenie. Oni odpovedali akoby niekomu inému 

odpovedali. Taká bola doslova odpoveď. Môžeš im zodpovedne povedať že to riešime.  

p. Biroščák – ja im môžem povedať, že áno, bolo upozornenie, lenže to nestačí, zase bude, že neviem ani 

povedať, tak preto som chcel, aby aj v Zápisnici bolo napísané, že to, že sa riešilo koryto Žehrica a tam si 

môže prečítať aj v tej správe, že sme sa bavili o tom. Nebudem menovať tú pani. 

Primátor mesta – môžeš jej povedať potom, že bolo to prednesené a riešime to. 

p. Biroščák -  takže toto dopravné značenie, aby bolo do Všetkých svätých. Nie je tam veľký náklad. 

Primátor mesta – do Všetkých svätých to nie je šanca stihnúť. 

P. Biroščák – pol roka toto hovorím, a teraz z vrchu od cintorína, viem, ako tam potom cúvajú autá hore- 

dole. Značky máme, že vraj. Ja mám takú informáciu, že značky máme. 

Primátor mesta – dobre, zistím. Ale nemyslím si, že to dokážeme do Všetkých svätých. 

p. Biroščák – dobre, aspoň stĺpiky postaviť, zabétonovať a potom značka len sa priskrutkuje k tomu. 

Primátor mesta – momentálne majú naši chlapi iné priority, čo sa týka opravy Jilemnického ulice, tam sa 

presúvajú stĺpy, tam betónujú, v podstate každý  deň tam niečo riešia, plus vyskočila nám škôlka, kde má 

byť za dva dni prichystané podložie pod preliezku, tak podľa mňa toto je väčšia priorita. Nie že by som 
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hovoril, že toto nie je treba, ale jednoducho do konca zimy, ak nám dodajú značky, budeme radi. Pardon, do 

zimy. 

P. Biroščák – veď dobre. Ja na toto narážam, aby ľudia videli, že niečo sa deje a my musíme povedať, že 

koľko financií, alebo na čo môžeme, alebo priority, preto som hovoril, že ak máme pripomienky občanov, 

dajme dátumy – do toho termínu sa urobí jedna vec. Aby ľudia videli, že je nejaká postupnosť. 

 

 

  

K bodu č. 4 Správa o plnení uznesení 

 

 

Primátor mesta –materiál ste dostali, čiže ak má niekto nejaké otázky, nech sa páči. 

Ing. Kočišová – ja sa chcem nie, že opýtať, len ma to prekvapilo, že to kto spracoval tú správu, pretože podľa 

rokovacieho poriadku by Správu o plnení uznesení  mal robiť sekretariát a ešte druhá vec, keď som ja chcela, 

aby kultúrna referentka robila kroniku, tak mi bolo povedané, že nemá, ani nie, že nemá čas, ale ak by som 

mala citovať – z časového hľadiska by to nedokázala robiť kvalitne. Tak ma zarazilo, že dokáže urobiť 

Správu o plnení uznesení a kroniku by nemohla urobiť. 

Primátor mesta – hádam, myslím, že zle rozumiem, že ideme porovnávať vypracovanie kroniky 

s vypracovaním Správy o plnení uznesení. To je ako porovnávať lietadlo s detskou hračkou. 

Ing. Kočišová – podľa rokovacieho poriadku má realizáciu kontroly plnení úloh urobiť sekretariát mestského 

úradu. 

Primátor mesta – má alebo musí? 

Ing. Kočišová – rozpracúva a zabezpečuje. 

Primátor mesta – dobre a kto vraví, že to nespravil? 

Ing. Kočišová – potom prečo predkladá to p. Ilečková? Pardon, predkladá primátor, zodpovedá a spracoval. 

Primátor mesta – je v rokovacom, že musí? 

Mgr. Šefčíková HKM a – je tam, že zabezpečuje. Takže zabezpečili to prostredníctvom zamestnanca 

mestského úradu. 

Primátor mesta – to mi príde také tendenčné. Tu ani nejde o to, či sú tie uznesenia, či je to vypracované, ale 

že kto to vypracoval. Ako nerozumiem otázke prečo by to nemohol vypracovať iný zamestnanec ako 

konkrétne pani sekretárka. 

Ing. Kočišová – neviem, bavíme sa tu o rokovacom poriadku. 

Primátor mesta – áno, pretože opakujem vypracovať alebo teda písať kroniku je neporovnateľne časovo 

náročnejšie. 

Ing. Kočišová – a už ste si to pozreli? Nevedela som sa dostať k tej kronike, neviem, kde je. Hľadala som ju 

už niekoľkokrát dole na matrike, tam nie je. Vraj je v Tvojej kancelárii. 

Primátor mesta – neviem, kde je teraz kronika, u mňa nie je. Len chcem dokončiť, vypadla mi myšlienka. 

Neviem, o čo teraz ide, o to že kde je kronika alebo či vieme zistiť, že kde je alebo?  

Ing. Kočišová – ide o ten princíp, že mne bolo tak povedané, že nemôže, pretože z časového hľadiska by to 

nestíhala a robí úplne iné veci ako má v náplni práce. Predpokladám. 

Mgr. Šefčíková HKM – aby som do toho vstúpila. Toto nie je vhodná debata na zastupiteľstvo. Ako baviť 

sa tu o pracovných náplňach zamestnancov, poslanci totiž nemajú zo svojej úrovne vplyv na vedenie 

mestského úradu. Čiže poďme sa baviť o úlohách mesta. Úlohou mesta je spracovať kontrolu plnenia 

uznesení. Je predložená, tak ako má byť v zmysle rokovacieho poriadku. A vďaka Tebe už aj konečne 

v nejakej zrozumiteľnej forme.  

Ing. Kočišová – dobre, len som si chcela povedať. 

Primátor mesta – ďakujem. Čiže niekto ešte niečo má k tomuto bodu? Ak nie, tak prečítam uznesenie. 

 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 4 Správa o plnení uznesení: Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, 

Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: Ing. Svetlana Kočišová 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 174/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 5 Správa projektového manažéra o stave projektov  

 

Primátor mesta – takže materiály  ste dostali, otváram rozpravu. Projektový manažér na poslednú chvíľu 

musel kvôli tej škôlke, čo som teraz spomínal pred chvíľou odísť, kvôli tej úlohe, ktorá nám teraz vyskočila,  

takže budem sa snažiť zodpovedať ja. Ak máte niekto niečo k projektom. Nech sa páči. 

p. Šiška – ja som mal otázku skrz finančnej komisie, pýtal som sa Michala Dzurilu na položku, ktorá síce 

bude v zmene rozpočtu, ale je tam 81.000 na projektovú dokumentáciu – Radnica. Čo tá cena zahrňuje, či je 

to projektová dokumentácia na úrovni certifikátu nejakého energetického hodnotenia alebo je to spracovanie 

komplet celého úradu s navrhovanými riešeniami. Čo tá cena 81.000 obsahuje. 

Primátor mesta – neviem Vám povedať v tejto chvíli, nemám ten materiál, ten projekt pred sebou. 

p. Šiška – lebo Michal ma odkázal na Ľuba, tak preto sa pýtam. 

Primátor mesta -  tak komisia finančná bola pred dvomi dňami. Posuniem to projektovému manažérovi, aby 

dal odpoveď na toto.  

p. Biroščák – ja by som mal ešte ohľadom tej materskej škôlky, sme sa bavili, že teraz sú náklady vyššie 

v týchto dvoch objektoch materskej škôlky a že v novom objekte, keď bude nová materská škôlka, že tie 

financie sa troška utrasú, že by vošli do tých nákladov, čo momentálne majú. Len trošku informáciu, že by 

išla aj cez nás tu zo zasadnutia, že zhruba orientované ako je odovzdávanie stavby alebo tieto veci okolo tej 

materskej škôlky. Lebo bolo hovorené, že v deviatom mesiaci, presúva sa ďalší, ďalší mesiac, aby troška 

informáciu sme dali aj na verejnosť, že v čom to. 

Primátor mesta – začnem ja, keď niečo, doplňte ma p. Mnichová. Napríklad dnes prišla nám odpoveď 

konečne, našli na ministerstve od júna našu žiadosť, ktorú sme im tvrdili pol roka, že sme im ju dali. Posielali 

sme ju ešte raz, ešte raz. Mali by nám budúci týždeň schváliť obidva dodatky – obidve navýšenia, aby som 

bol presný. Predpoklad je 30. november ukončenie stavby a paralelne už teraz sme začali, už prebiehajú aj 

v úvodzovkách papierovačky – prípravy pre kolaudáciu, hygienu a tak ďalej a tak ďalej. Toto neviem ako 

dlho bude trvať.  

Ing. Mnichová – príprava na kolaudáciu, ja musím mať odovzdanie stavby, dali sme spracovať porealizačné 

zameranie, energetický certifikát, ktorý zajtra už príde poštou, čiže v podstate doklady sa pripravujú, ako 

náhle budeme mať odovzdanú stavbu, 30. novembra ide kolaudačné konanie. Pokiaľ budeme mať všetky 

doklady, tak skolaudovať, skolaudujeme. 

Primátor mesta – koľko to tak môže trvať? Do konca roka? 

Ing. Mnichová – je tam trošku ešte také zdržanie, lebo je problém s podlahami, neschnú, vlhko je. Čiže 

neviem ako sa ešte k tomu postavíme, pretože vlhkosť na prízemí dole v tých triedach, ešte vlhkosť toho 

betónu je stále vysoká, nemôžu klásť podlahu, takže či ešte predĺžime o nejaký týždeň, dva, neviem to ešte 

ideme do jednania s tým, ale pokiaľ by len toto bránilo, tak toto bude ak nedorobok , len nechceli by sme to 

takto urobiť. 

Primátor mesta – momentálne máme cieľ sťahovať 1. januára alebo začiatkom januára. Toto je taký 

predpoklad optimisticko – reálny, ak sa nič samozrejme zase nestane neočakávané, čo nie je v našich silách 

zmeniť ako napríklad to schvaľovanie na ministerstve. 

p. Biroščák – lebo to je zaujímavá odpoveď pre občanov, aby videli, že čo s tou materskou škôlkou. Alebo 

kde sú tie problémy, náklady, financie, kde sa to dlho zdržiavajú tie veci, papierovačky. 
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Primátor mesta – dobre vravíš, aj ja som rád, že to pôjde zo zastupiteľstva alebo teda do zápisnice, lebo aj ja 

počúvam že to nie sme schopní dokončiťa čo som dosť nešťastný, tak to ide dokonca z takého prostredia, 

z ktorého by to nemalo ísť a nemyslím teraz konkrétne úrad, že to nebude ani v roku 2025. Viem, kto to 

rozpráva, viem kto to šíri. Je to veľmi nevhodná komunikácia. 

p. Biroščák – vieme zdokladovať aj tieto veci, že financie, ako to ministerstvo, že prechod tých financií do 

pokladne alebo na úrad. Čiže tam aj tí stavebníci, ktorí robili, tak vraveli, keby rýchlejší bol prevod tých 

financií, tak inakšie by aj robilo sa. 

Primátor mesta – napriek tomu, že my sme aj z vlastných vyplácali dosť veľkú čiastku, len aby sa robilo, 

aby sa nečakalo na schválenie peňazí z ministerstva. Ide to trošku pomalšie, ako by si každý predstavoval. 

Ing. Mnichová – ešte jedna vec k škôlke, skolaudovať by sme mali do konca roka, len prevádzka sa bude 

môcť spustiť až po povolení prevádzky. Tam je ešte prevádzkový poriadok, hygiena, čiže ešte stále to nebude 

ku koncu roka. No, koncom januára skôr by som povedala. Keď aj bude skolaudovaná, ale ešte hygiena má 

čo povedať. Tam ešte bude žiadať prevádzkové poriadky a tieto veci ku tomu. Takže predpokladám, ešte 

nejaký týždeň – dva to bude trvať viacej. 

p. Biroščák – tak možno aj stačí, že tá informácia išla ďalej. 

Ing. Kočišová – ja by som sa chcela pýtať k tomu detskému ihrisku, lebo tu je napísané, že verejné 

obstarávanie ešte len prebieha a má byť ukončenie stavby do 12 mesiaca, teda do decembra. 

Primátor mesta – dneska som sa pýtal na prvky, máme víťaza, teda prebehlo VO a na stavebnú činnosť by 

mal zajtra byť známy víťazný uchádzač a tým pádom okamžite po podpise zmluvy sa môže začať. 

Ing. arch. Čurilla – nech vedia, že cyklochodník je vlastne už  hotový skoro. Už len asfaltový povrch po 

stredné jazero, nejaký odtok, povrchový žľab vedľa tej betónovej cesty sa ide naväzovať a prístrešky a také 

tie mobiliár. 

p. Biroščák – čiže najhoršie je tam cesta po tehelňu, čo bol – ten úsek je najhorší. 

Ing. arch. Čurilla – toto je mimo projekt. 

p. Biroščák – ty musíš mať ten chodník vcelku mať. 

Primátor mesta – ale toto nie je súčasť projektu. Je to jediná prístupová cesta k nemu, ale nie je to súčasť 

projektu. Budeme musieť vo vlastnej réžii riešiť to nejako. 

p. Biroščák – sú informácie – tak ľudia hovoria tak hore majú urobené a tieto jamy, jak tam s bicyklom 

prejdem alebo s kočiarom. 

Primátor mesta – keď prešli čerstvý betón, tak prejdú aj po udupanej hline si myslím - irónia. Toto budeme 

aspoň zrovnávať a následne vymyslíme, ako spevniť povrch, lebo nie je to v projekte. Musíme to z vlastných 

zdrojov. 

p. Biroščák – to skôr som už rozprával – ten pamätník pri tehelni to len obsekať trošku, aby bolo vidieť. 

Primátor mesta – cintorín, čo je cez lesík taká skratka na tú panelovú cestu, taký kríž?  

p. Biroščák – nevidno ho tak. To je asi dvadsať metrov okolo chodník. Z hlavnej stanici železničnej, keď to 

odkryješ, tak je pekne vidieť.  

Primátor mesta – chceme vyčistiť aj Židovský cintorín, aby jedno aj druhé bolo viditeľné, keď sa bude 

prechádzať okolo. 

p. Biroščák – lebo sme hovorili na pamiatku tých padlých vojakov, ktorí obetovali svoj život, aby bol ten 

pamätník trochu viditeľný, že myslíme na nich. 

Primátor mesta – súhlasím, spravíme to. 

Ing. arch. Čurilla – ešte sme nepovedali, že aplikácia ešte bude.  

Primátor mesta – aha, to neviem, môžeš kľudne, nemám informáciu o aplikácii.  

Ing. arch. Čurilla - ide o tú aplikáciu, čo sa týka cyklochodníka, je to veľmi dobre urobené, má to potenciál 

rozvoja, jednoducho tie informácie  na tej appke sa môžu ďalej akoby pridávať, ten cyklo-turistický chodník 

získava akoby nové dimenzie a možnosti na rozvoj. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 5 Správa projektového manažéra 

o stave projektov: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

 

 

 

 

 



11 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                            

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 175/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 6 Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Gmucová 

 

 

Ing. Mnichová  – na základe výzvy na vysporiadanie pozemkov zastavanými stavbami, ktoré sú na mestskom 

pozemku pani Ing. Petra Gmucová požiadala mesto o odpredaj pozemku vo výmere 21m2 , na týchto 

pozemkoch má upravenú terasu, má tam položenú dlažbu, čiže my sme ju vlastne aj vyzývali, aby si to 

odkúpila za cenu 31,53. Predpokladaný príjem je nejakých 660€. 

  

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 6 Predaj nehnuteľnosti vo 

vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Gmucová Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje 

(uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                        

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 176/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 7 Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy – Baloga Marián 

 

 

Ing. Mnichová  – je to podobný prípad ako p. Ing. Gmucová, Balogovci tak isto majú postavené stavby na 

našom pozemku, v prvom kroku odkúpili nejakú časť, ale teraz požiadali ešte aj o ďalšiu časť, takže vlastne 

pozemok celý okolo tých svojich budov, je to vo výmere 142 m2 za cenu 31,53 predpokladaný príjem 4477. 

V komisii to bolo prerokované, my sme to trošku vrátili na prehodnotenie, lebo mali tam také ciky-caky, 

teraz to pekne uzavreli, doplnili ten pozemok, komisia to odsúhlasila, takže je to v poriadku. 
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Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Predaj nehnuteľnosti vo 

vlastníctve mesta Spišské Vlachy – Baloga Marián: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch 

schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, 

Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla, Ján Baloga 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 177/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 8 Presun základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy pod Školský 

úrad Spišská Nová Ves 

 

Primátor mesta – materiál ste dostali, čiže ak má niekto niečo nech sa páči. Sme sa o tom už rozprávali na 

minulom zastupiteľstve tak zbežne, o čo tam vlastne ide, aby ste boli v obraze. Materiál ste dostali, nech sa 

páči, otváram rozpravu, ak sa chce niekto k tomu pýtať bližšie. Sú tu aj pani riaditeľky obidvoch základných 

škôl, ktorých sa to týka, tak prípadne, ony budú vedieť zodpovedať. Nech sa páči. 

Ing. Grega – bolo to na Kultúrno-školskej komisii aj, tam sme sa o tom rozprávali. V podstate ide o to, že 

Spišské Vlachy – školy patria pod Školský úrad v Margecanoch. Bližšie aj regionálne, aj geograficky, 

všelijak  máme bližšie ku Spišskej Novej Vsi. To dáva logiku, aby sme tie školy presunuli pod Školský úrad 

v Spišskej Novej Vsi. 

Primátor mesta – robíme to v dobrej viere s tým, že nie je to teraz nejaká kritika, že odchádzame zo 

Školského úradu Margecany preto lebo je tam zlý servis alebo podobne, že nám nevyhovujú a podobne... 

Proste nám nevyhovuje, je tam zlý segment – to vôbec nie je pravda. Keby to ktokoľvek povedal, tak to 

vôbec nie je tak. Ako si aj ty vravel, svojím spôsobom prirodzene nejak patríme k Spišskej Novej Vsi 

a predpokladáme a sme presvedčení, keďže je to okresné mesto, tak je veľká pravdepodobnosť, že nám budú 

vedieť poskytnúť možno nejaké iné príležitosti, väčšie, ktoré by Margecany nemali možnosť, ale nie preto, 

že by zlyhávali, ale jednoducho je to iná časť, menšia a tak ďalej. Školský úrad v Margecanoch tým 

v úvodzovkách nijako neutrpí, lebo stále zostanú v tam rozmedzí počtu žiakov na tie pracovné miesta ktoré 

majú. Čiže robíme to len v dobrej viere, že základné školy v Spišských Vlachoch na tom len získajú. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8 Presun základných škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy pod Školský úrad Spišská Nová Ves. Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, 

Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla, Ján Baloga 

Proti: x 

Zdržal sa: x 
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Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 178/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

 K bodu č. 9 Zmena rozpočtu 2023 rozpočtovým opatrením č. 6 

 

 

Primátor mesta  – materiál Vám bol doručený, takže nech sa páči, ak budem vedieť odpovedať ja nakoľko p 

Dzurila sa nemohol zúčastniť dnešného zastupiteľstva, tak sa budem snažiť odpovedať. Prešlo to aj 

finančnou komisiou. 

p. Šiška – ohľadom tej Radnice. Položka Radnice, netýka sa to Mestského úradu. Ale to nevyriešime teraz. 

Mgr. Šefčíková HKM – a možno ešte vo vzťahu komisie finančnej, tak tam sme sa možnože zaujímali viac 

aj o jednu položku, ktorá sa týkala odstupného, odchodného vo vzťahu ku základnej škole som sľúbila, že 

to preverím, tak preverovala som to dnes. Je tam práve taký dôvod pre skončenie pracovného pomeru zo 

zdravotných dôvodov, ktorý spôsobuje vznik nároku aj na odstupné vyššie, čiže tá suma 8000 eur, je v tomto 

prípade oprávnená a je to vlastne odstupné, odchodné s odvodmi činí spolu takúto sumu. Takže je to 

v poriadku. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 9 Zmena rozpočtu 2023 

rozpočtovým opatrením č. 6 : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, 

Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla, Ján Baloga 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 179/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 10 Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Spišské Vlachy č. 5/2023 o postupe pri 

poskytovaní finančných príspevkov na vykonávanie sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately 

 

 

Primátor mesta – materiál ste dostali. Ak má niekto nejaké otázky k tomu, tak máme tu kolegyňu zo 

sociálneho, ktorá Vám bude vedieť zodpovedať. Čiže nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Mgr. Šefčíková HKM  - ak z poslancov nikto nič nemá, tak možno môžem rovno ja. Teda kontrolovala som 

znenie tohto Všeobecne záväzného nariadenia a tak tiež aj s p. Dzurillovou sme si ho spolu prešli a teda aj 

s ňou som sa dohodla na niektorých pozmeňujúcich návrhoch pre také precizovanie toho znenia, aby bolo 

zrozumiteľnejšie, aby tam nebola duplicita v niektorých ustanoveniach a teda aby tam neboli nejaké 
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zbytočné chyby. Jedno znenie tohto môjho pozmeňujúceho návrhu som Vám aj predložila, ale môžem Vám 

teda povedať o čo presne teda ide. Neviem, či teda máte znenie VZN pred sebou alebo nie  – to pôvodné 

ktoré bolo. Tak v § 5 ide o príspevok na dopravu, navrhujem zmenu v odseku 2 v bode B je uvedené, že je 

potrebné splniť podmienku, že teda neexistencia záväzkov voči mestu Spišské Vlachy.  Poviem záväzok 

v tomto prípade je celkom mätúci, tu ide o to, že ten človek, ktorý ten príspevok chce, nemôže mať dlh. 

Záväzok je, že môže byť po lehote splatnosti, nemusí byť, môže byť finančný, môže byť iný záväzok, čiže 

to nie je správny pojem, keďže aj v tom ďalšom texte toho VZN sa hovorí o tom, že tá osoba nemá dlh voči 

mestu. Čiže zase len také precizovanie, úprava. Taktiež zmenu navrhujem aj v odseku 4. V odseku 4 sa 

uvádza, že ak teda žiadateľ nepredloží všetky doklady, tak mesto ho požiada o to, aby v lehote 10 pracovných 

dní tie doklady predložil. Chýba tu uvedenie, že v lehote do 10 pracovných dní od prevzatia nejakej výzvy 

mesta. Aby bolo jasné, že kedy začína plynúť tá lehota. Sú to možno nejaké právnické detaily, ktoré však 

pre aplikáciu tohto VZN sú z môjho pohľadu potrebné, aby tam boli jednoznačne vymedzené, aby potom 

nevznikali nejaké pochybnosti. Tak tiež tú ďalšiu vetu navrhujem upraviť – nie teda po nepredložení 

chýbajúcich dokumentov, ale teda v prípade, ak v tej lehote nebudú dokumenty doručené, tak žiadateľovi 

zaniká nárok na poskytnutie daného príspevku. Tak tiež ešte zmenu navrhujem v odseku 5 toho istého § - 

zase nejaké nedostatky v tom, že sa na jednej strane hovorí o tom, že o príspevku rozhoduje primátor, na 

druhej strane hovoríme, že dáva na to súhlas. Sú to rozdielne veci, pretože rozhodnutie je záverečný výsledok 

správneho konania. Kde súhlas je len akoby formálne udelenie súhlasu. Tým pádom nie je to správne, 

nemôžeme hovoriť, že podlieha súhlasu, keď inde hovoríme o tom, že rozhoduje primátor. Čiže zase sú to 

detaily, nebudem Vás tým zaťažovať dopodrobna, ale bude to správnejšie, ak teda budete akceptovať tieto 

moje návrhy. A tak tiež ešte posledná úprava v § 6 odsek 2 – navrhujem vypustiť tú druhú vetu, že spolu so 

žiadosťou predloží potvrdenie, keďže potom v tej ďalšej časti, ktorú by bolo treba pomenovať odsekom 3 – 

na tom sme sa už s p. Dzurillovou dohodli sú vymenované všetky prílohy, ktoré treba predložiť, čiže tá veta, 

ktorú navrhujem vypustiť nemá opodstatnenie, pretože v ďalšom odseku sa presne to isté rieši. 

Mgr. Dzurilová – máme konkrétne prípady teraz v našom meste takéhoto? 

Mgr. Dzurillová – práve preto vo VZN, bolo dieťa umiestnené do zariadenia do CDR s tým, že má trvalý 

pobyt, že museli sme to takto teraz riešiť, aby sa v budúcnosti vlastne tie finančné prostriedky do rozpočtu 

na budúci rok pripravili. Či už príspevok na dopravu. A vlastne to dieťa – musíme počítať aj s príspevkom 

na osamostatnenie. VZN sme nemali vlastne pripravené, lebo nebola potreba s tým, že vlastne pred dvoma 

rokmi sa aj menilo aj v rámci zákona o sociálno-právnej ochrany detí a kuratele a vlastne to, že sa detské 

domovy premenovali na Centrum pre deti a rodinu, čiže mám to aktuálne teraz spracované. Bude s tým 

viacej roboty, lebo už ako spomínala pani kontrolórka, bude treba robiť správne konania, rozhodnutia, čiže 

aj na tom sociálnom oddelení sa vlastne tá práca mení, mení sa vlastne klientela. 

Mgr. Dzurilová – akou formou dostane vlastne ten príspevok, či dostane peniaze do ruky. 

Mgr. Dzurillová – je vo VZN uvedené. Môže finančne, vecnou alebo kombinovanou formou. 

Mgr. Dzurilová – čiže aj jedna aj druhá možnosť. 

Mgr. Dzurillová – môže byť. Ale si myslím, že tých 30% zo životného minima mesto neschudobní, keď 

tomu dieťaťu dá. 

Mgr. Dzurilová – len aby to bolo využité tam, kde má byť. Iba preto sa pýtam. 

Mgr. Dzurillová – to už vlastne bude dospelý a o financiách si bude môcť rozhodnúť sám. Jednak dostane 

financie z CDR. A  ešte vôbec záleží, či v tej dospelosti, bude vôbec ešte v CDR, či si ho matka nezoberie 

alebo niekto iný. Tým, že vlastne máme takúto situáciu v meste, tak potrebujeme to riešiť. Trošku mi je ľúto 

toho komunikačného šumu, lebo vlastne VZN bolo pripravené už v auguste a nemuseli sme mať akože tie 

pripomienky, keby sme sa skôr stretli. Nevadí. 

Mgr. Šefčíková HKM – z môjho pohľadu to nie sú nejaké zásadné pripomienky, ako vravím je to len 

precízovanie znenia, čiže nevidím problém v tom, aby sa to takto na poslednú chvíľu takáto zmena 

schvaľovala, pretože sa nezasahuje do podstaty danej veci. Sú to skutočne len preprecizovanie znenia. 

Primátor mesta – má ešte niekto niečo k tomuto bodu? Ak nie, tak Vás poprosím o návrh uznesenia. 

Mgr. Šefčíková HKM – tak najskôr sa teda bude hlasovať o tom pozmeňujúcom návrhu, máte ho tam aj 

predložený, ja ho doplním aj potom do materiálu. Nebudem to celé čítať, je to pomerne rozsiahle, čiže 
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navrhujem, aby bolo uznesenie v znení: Mestské zastupiteľstvo schvaľuje pozmeňujúci návrh k VZN č. 

5/2023 v predloženom znení. 

Primátor mesta – ďakujem pekne, prosím, hlasujme. 

 

Primátor mesta – po prečítaní pozmeňujúceho návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Spišské Vlachy č. 5/2023 o postupe pri poskytovaní finančných 

príspevkov na vykonávanie sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately Komenského 6) : 

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                       

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 180/IX/2023 bolo schválené.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Spišské Vlachy č. 5/2023 o postupe pri poskytovaní finančných príspevkov na 

vykonávanie sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately: Mestské zastupiteľstvo v Spišských 

Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                       

Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 181/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 11 Činnosť komisií  - výstupy  

 

Primátor mesta – nech sa páči, predsedovia komisií, ktoré boli pred zastupiteľstvom, poprosím o správu. 

Ing. Jánošík – tak v podstate sociálna komisia zasadala 18.10., VZN sme ho schválili plus iné sme si 

pripomienkovali - akcie v meste rozvíjať spoluprácu s mestskými klubami. V podstate aj také detaily, čo 

sme tu spomínali, že  pri organizovaní Mikuláša mesto zabezpečí adresnosť balíčkov, čiže nejaké žetóny, 

aby sa predišlo duplicite, lebo bola kritika, že niektorým sa ušlo dvakrát, niektorým nič. Potom benefity pre 

dlhoročných darcov krvi, Zlatej plakety. Už sme to spomínali, ale opäť to pripomíname, aby sa to nezabudlo 

a v podstate ešte hlavná vec motivovať občanov z mesta s obvyklým pobytom, aby sa prihlásili na trvalý 
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pobyt, čiže v podstate by sme prišli aj k daniam a samozrejme úľavy na školnom, v materských školách 

a tak, aby sme ich motivovali. Čiže hlavné bolo to VZN a prešli sme si tie ďalšie veci, aby sme na ne 

nezabudli. Tak stručne povedané. 

Primátor mesta – dobre, ďakujem pekne. 

p. Šiška – za finančnú komisiu, ak môžem, preberali sme tak isto zmenu rozpočtu č. 6, ktorú sme už dnes 

schválili. Tam prebiehala diskusia vlastne na úrovni bodov, kde sme sa pýtali respektíve žiadali si odpoveď, 

že kam tie peniaze pôjdu. Hlavne to boli peniaze z úveru, tak isto p. Hanigovská nám podala správu o čerpaní 

úveru, ako sme na tom k pondelku tohto týždňa a tak isto sme v bode Rôzne riešili poplatky za služby 

v meste, ak to tak nazvem a tak isto za nehnuteľnosti, keďže minulý rok sa s tým nerobilo nič. Tak p. 

Hanigovská s p. Dzurilom priniesli nejakú úpravu, požiadal som ich, aby nám to všetkým poslancom zaslali 

na mail a tak isto, aby to spracovanie bolo trošku prehľadnejšie, keďže sa odvoláva iba na navýšenie, čo sa 

týka percentuálnych bodov. Nech je to  prerátané na povedzme na priemernú plochu štandardného pozemku 

a plochu domácnosti, aby si to občan vedel premietnuť v cene. Alebo napísať tam 23 centov za m2 alebo 12 

centov za m2 . Nie je tak pochopiteľné, ako to prerátať na rodinný dom, ktorý má 100 m2 zastavanej plochy 

plus 350 alebo 400 m 2 záhrady. Takže na tom sa bude pracovať. Myslím, že na ďalšie zastupiteľstvo neviem, 

či novembrové, či decembrové to by malo byť predložené. Tak isto asi budem zvolávať nejaké pracovné 

stretnutie k tomu, aby každý mohol povedať, čo si o tom myslí. 

 

 

K bodu č. 12 Rôzne  

 

 

Ing. Grega – je stránka celoslovenská, volá sa odkazprestarostu.sk a v podstate ako samospráva Spišské 

Vlachy sa tam vieme zaregistrovať. Občania tam bezplatne vedia pripomienkovať veci. Myslím si, že by to 

urýchlilo komunikáciu medzi mestom a občanom, pretože v podstate, teraz riešime, že občan má 

pripomienku, zastaví si poslanca, ten to raz mesačne prednesie zastupiteľstvu, potom dostane nejakú 

odpoveď alebo sa to následne nejak rieši. Tá stránka by zrýchlila tu komunikáciu mesta a občana, aj spravila 

to priamejšie. Druhá vec je – chcem sa spýtať na mestskú chatu, že či sa využíva, pretože pre verejnosť ako 

keby zatvorená, či sa využíva, či je o ňu záujem. Chcem sa opýtať, či je tam nejaký správca tej chaty alebo 

nejaký prevádzkový poriadok.  

Primátor mesta -  prevádzkový poriadok nový nie je. Neviem, či tam predtým nejaký bol. Správca chaty 

bude určený a prenajíma sa príležitostne, tak ako sme sa bavili, že organizáciám z mesta, prípadne školám, 

Mestskému úradu. 

Ing. Grega – aj poslancom? 

Primátor mesta – o tom sme sa nebavili, neviem. Môžeme sa o tom rozprávať kľudne, čiže zatiaľ nebol od 

poslancov nejaký záujem, aspoň neviem. Ak máte nejaký návrh, nech sa páči. 

Ing. Kočišová – sa mi zdá, že boli žiadané kontajnery na triedene odpadu ku cintorínu. Chcem sa opýtať, či 

to sa už úplne zavrhlo alebo sa nad tým ešte nejak premýšľalo, že by sa to tam dalo. Alebo aby aspoň to sklo 

mohli hádzať. 

Ing. Mnichová – momentálne my máme určený počet kontajnerov. Ja som to už minule vysvetľovala. 

Podpisuje sa príloha k zmluve stále niekedy v novembri – koncom roka. Len momentálne, pracujeme na 

tom, že asi s ENVIPAKom sa rozviaže táto zmluva a bude nám to zabezpečovať EKOVER. Envipak je 

vlastne tretia firma, vlastne idú peniaze cez ňu a tak by sme to mohli robiť priamo s Ekoverom. Bude sa to 

riešiť. Keď sa s nimi rozviaže zmluva, budeme mať nové podmienky s EKOVEROM a tam si budeme môcť 

povedať. My nemôžeme v priebehu roku navyšovať. My máme zmluvu na rok.  

p. Šiška – neexistujú kontajnery, ktoré aspoň na dušičky presunúť na cintorín. 

Ing. Mnichová – treba s p. Piklom rozprávať, že či náhodou len na tie dva dni sa presunul. Toto ako nie je 

problém, aby sa presunul. Len počet, nemáme odkiaľ navýšiť. 

Ing. arch. Čurilla – len presun postačí.  

Ing. Mnichová – toto pán primátor možete p. Piklovi povedať, aby dáky kontajner tam dali naviac.  

Ing. Kočišová – chcela som sa opýtať, lebo tie panely, ktoré boli pri Hornáde, tak povedali sme, že sa nesmú 

predávať, ale panely tam nie sú, takže či sa niekde presunuli. Videla som odtiaľ auto odchádzať so 4 panelmi 

Zahuru – či to išlo niekde tam. 

Primátor mesta – panely tak ako som povedal sa predávať nebudú, ani sa nepredali. 

Ing. Kočišová – áno, a kde sú? 
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Primátor mesta – sú Zahuru, presunuté na mestskom pozemku. 

Ing. Kočišová – na mestskom pozemku? No dobre, a kde na mestskom pozemku? 

Primátor mesta – vieš, veľmi dobre, kde sú, tak neviem, prečo sa to pýtaš. Sú za mestskou chatou a vedľa 

Čiernej chaty. 

Ing. Kočišová – a vieme, že aj z akého dôvodu tam boli presunuté? 

Primátor mesta – áno, aby sa spevnila plocha za chatou, aj vedľa Čiernej chaty. 

Ing. Kočišová – za chatou, tam je nejaký dôvod zpevňovať plochu? 

Primátor mesta – áno. 

Ing. Kočišová – áno, kvôli čomu? 

Primátor mesta – to je nejaké vyšetrovanie? Áno, bude to slúžiť ako manipulačná plocha pre potreby, či už 

mesta, alebo napríklad lyžiarskeho vleku a tak ďalej. 

Ing. Kočišová – lyžiarskeho vleku, ktorý má v prenájme súkromná osoba? 

Primátor mesta – áno, ktorej ste to schválili ako poslanci. 

Ing. Kočišová – ale nie ten pozemok. 

Primátor mesta – ktorý pozemok? O ktorom sa bavíme teraz. Za mestskou chatou, ja nehovorím, že to je 

jeho, že to je jemu prenajatý pozemok. Je to mestský pozemok, na ktorý sa presunuli panely. 

Ing. Kočišová – takže tam nebude využívať p. Štancel ten pozemok za mestskou chatou? 

Primátor mesta – je možné, že bude.  

Ing. Kočišová – no dobre, ale nemá na to povolenie. 

Primátor mesta – poprosím mailom spísať otázky, prípadne akékoľvek pripomienky, aby som teraz ďalších 

15 minút nedostával otázku po otázke. 

Ing. Kočišová – ale prečo? Máme teraz zastupiteľstvo, môžeme sa pýtať. Sú to úplné jednoduché otázky, na 

ktoré stačí odpovedať len jednou vetou. Na čo bude využitá tá plocha za mestskou chatou – tam bol les, tam 

boli stromy, bola tam zeleň. Tak my sme nechceli zo Zahury robiť dedinu a pritom za mestskou chatou sme 

si urobili pristávaciu plochu pre vrtuľník. 

Primátor mesta – Za prvé nebol tam les. Za druhé nebola tam nejaká zeleň, bola tam lúka zarastená, zarastený 

kus pozemku, kde bola jedna obrovská jama. Teraz je to trošku skultivované. 

Ing. Kočišová – skultivované pán primátor? Sa Ťa opýtam, ty by si chcel sa pozerať zo svojho okna na niečo 

také. Ak niekto pôjde na tú chatu sa tam bude na toto pozerať? 

Primátor mesta – odpoviem protiotázkou, môžeme sa teraz baviť o tom,  ako vyzerajú niektoré chaty, ktoré 

sa tam postavili, na ktoré sa pozeráme z okna. 

Ing. Kočišová – takže my sa opičíme po nich a urobíme za mestskou chatou betónovú džungľu. 

Primátor mesta – kto určil patent na vkus to čo je vkusné, čo je zanedbané a čo je trošku upravené. Dobre, 

opýtam sa ja – aký je problém? 

Ing. Kočišová – že na čo to bude využité a že na čo sa tam preniesli tie panely bez toho, že by sme vôbec 

nejakú diskusiu otvorili. 

Primátor mesta – ale ja nerozumiem, že aký je problém, že tam boli tie panely presunuté. 

Ing. arch. Čurilla – toto sme mali v komisii, vlastne ide o spevnenú plochu pod. Poviem to na rovinu, ja som 

bol s p. Štancelom, aby mal manipulačný priestor, kde bola najlepšia možnosť pre neho toto miesto. Je to 

mestský pozemok, sú to mestské panely. Je to všetko v poriadku. 

Primátor mesta – tie panely nie sú majetkom mesta, pozor. Je to vybúraný stavebný odpad. Som si to 

preveroval, nie je to majetok mesta. 

Ing. Kočišová – lebo nemá DKP nalepené. 

Primátor mesta – jednoducho, to nie je, či má nalepené, či nemá. 

Ing. Kočišová – tak keď sme to nechceli predávať, tak je to majetok mesta. 

Primátor mesta – nie je to majetok mesta, tak nezavádzaj, poprosím. 

Ing. arch. Čurilla – musel by prísť nejaký odhadca, ktorý by určil cenu a vtedy sa to dá do majetku mesta. 

Ide vlastne o to, že zrejme sa chce opýtať na to, že udialo sa niečo, čo má spĺňať nejakú funkciu, tak stačí 

normálne vysvetliť, aby všetkým bolo jasné, že o čo ide. 

Primátor mesta – všetci dobre vedia, resp. tí, ktorí sa pýtajú vedia, na čo tie panely tam boli. Čiže ja to 

považujem za trošku zvláštne sa pýtať, na to, čo viem. A v podstate s čím, nemyslím s týmto konkrétnym 

miestom, ale vlastne s pomocou a s vychádzaním v ústrety firme, ktorá prevádzkuje vlek sme sa bavili od 

začiatku, súhlasili ste s tým. Konkrétne ty pani poslankyňa si bola takisto nadšená z toho, ako to funguje že 

treba takýmto ľuďom, ktorí nám zadarmo, nezištne pomohli prevádzkovať vlek pomáhať. Nerozumiem tej 

Vašej otázke a ešte doplním – na budúce by som poprosil možno zavolať mne sa opýtať, čo sa deje. 

Ing. arch. Čurilla – presne o tom to je, že dalo sa to vydiskutovať aj pomimo. 

Primátor mesta – lebo vy dvaja ste volali kadekomu, len mne nie. 
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p. Šiška – za mňa niečo sa bude prenášať ľudia sa len nás budú pýtať. Minimálne informáciu sme mohli 

dostať my – ahojte, počúvajte, ideme prevážať panely tam, tam, za takým účelom. 

Primátor mesta – dobre, ako vieš, že by tá informácia dneska v Rôznom neodznela? 

p. Šiška – je to spravené. 

Primátor mesta – no veď áno a informujem, že to bolo. Ja na to nepotrebujem povolenie od Vás, aby to tam 

mohlo ísť. Nie mestský majetok, ale stavebný odpad. 

p. Šiška – ak sa chceme vyhnúť situácii, ktorá tu teraz nastala, tak nie je tou prevenciou, že informujem 

poslancov – ahojte, počúvajte, dávam tam a tam, lebo. Ako sa potom tu doťahovať na takýchto. 

Ing. arch. Čurilla – ja s ním absolútne súhlasím. Ja s tým nemám žiadny problém. Treba pomáhať ako ty 

vravíš niekomu, kto prevádzkuje náš vlek. Ide o spôsob, o to ide. 

Ing. Jánošík – ja by som chcel len taký dodatok, že zhruba pred necelým rokom ste ma presviedčali, že aké 

to bude výhodné, keď nebude mať vlek oddiel, ale bude mať súkromník, že ho chceme podporovať. Boli 

sme tam v piatok, aj v sobotu, lebo je tam technický problém, ktorý nepoznáme. Tak sme tam boli nezištne 

-  oddiel, lebo nám na tom záleží a myslím si, že je lepšie, keď sú tam panely, ako to blato. Pán primátor 

premiestnil panely z mestského pozemku na iný mestský pozemok. V podstate je to také zvláštne, lebo 

naposledy ste ma presviedčali, že to bude dobré, teraz pomaly ja by som mal Vás presviedčať, že to je dobré. 

Tak teraz neviem. Možno ten spôsob, ja neviem, čo to tu je, ale však tie panely tam slúžia. 

Ing. Grega – my nerozprávame, že to je zlé. Keby sa ma niekto opýtal, že kam išli panely, tak ja neviem 

odpovedať. 

Primátor mesta – teraz povedal p. poslanec, že bolo to v Rôznom v komisii, čiže v podstate pri správe 

o činnosti komisií ste o tom vedeli. Za druhé to sa udialo medzi zastupiteľstvami, považoval som za 

dostatočné Vám to oznámiť na tomto zastupiteľstve. Nešlo tam o žiadny iný úmysel, ako o ten najlepší, 

pomôcť využiť to, čo je stavebný odpad, na dobrú vec. Nabudúce, keď budeme mať stavebný odpad, lebo 

sa môže stať – lebo budeme teraz presúvať frézovanú drvu – mám Vám to dať vedieť dopredu, že presúvame 

z mestského pozemku na mestskú cestu? Dobre, kam mám Vám to dať vedieť – na adresy mailové, z ktorých 

odpovede nechodia. 

Mgr. Šefčíková HKM– možnože, aby ste sa tu na takýchto zbytočnostiach nehašterili, tak pre korektné 

vzťahy, ak si to žiadate, tak nech idú informácie pred tým, než sa niečo udeje asi o to Vám ide. Aby ste 

nedozvedali také veci už keď sa stanú, ale predtým.  

Ing. Kočišová – ešte keď môžem reagovať. Tak mne nevadí, že sa dali panely okolo Čiernej chaty. Dobre 

vieš, že o čo mi ide – o tie panely za mestskou chatou a ja si myslím, že keď sa dali p. Štancelovi pozemky, 

vlek, Čierna chata, že má dostatok priestoru, aby nemusel využívať potom ešte ďalší, ktorý nemá v prenájme 

– o to mi ide.  

Primátor mesta – môžem ja k tomu? S týmto absolútne nesúhlasím, lebo tie priestory, ktoré sú prenajaté je 

zjazdovka, vlek, chata atď. Ten ratrák je tam nebezpečný, keď je tam len tak odstavený na zjazdovke. Preto 

sa hľadal spôsob, ako ho nevoziť po ceste dvakrát za rok. Bol ochotný voziť, to nie je s tým problém. Stálo  

by ho to kopec peňazí, bol by to úplne zbytočné, ak by išiel po vlastnej osi, už ani nehovorím. Preto sa hľadal 

tento priestor. Nebolo inde možné ho zaparkovať bezpečne na rovinke, atď. To bol jediný pozemok, ktorý 

bol nevyužitý, ležal ladom, po dohode s Mestskými lesmi, ktoré ho majú v správe, sme tento priestor využili 

na to. Nevidím v tom absolútne nič zlého, mám s tým absolútne čisté svedomie. Ak máte iný názor, je to 

Vaše právo. 

Ing. Kočišová – schvaľovali sme prenájom toho pozemku? 

Primátor mesta – na mestské panely? 

Ing. Kočišová – no, že tam bude potom neskôr.  

Primátor mesta – čo tam bude neskôr, potom môžeme schvaľovať. Teraz sú tam panely. 

Ing. Kočišová – neskôr budeme schvaľovať, hej? 

Mgr. Dzurilová – môžem sa spýtať, o akú plochu ide? 

Primátor mesta – cirka 100 + štvorákov, ani nie. No tak, keď rátam, že panel má 3x2 metre.. do 100 

štvorákov. 

Mgr. Šefčíková HKM– takto, nájomné viete, ako ste tam mali nastavené, čiže či by tam ten pozemok v rámci 

tej nájomnej zmluvy bol uvedený, alebo nie, nemalo by to žiadny vplyv na výšku nájomného, čiže nejaký 

eventuálny príjem pre mesto. Druhá vec je, že kto bude využívať asi, by bol samozrejme, že lepšie ak by to 

bolo súčasťou tej nájomnej zmluvy. Viete to samozrejme dodatočne prenajať mu to taktiež a zahrnúť mu to 

do tej nájomnej zmluvy, doplniť ju o ten pozemok.  

Primátor mesta– len to ešte nie je to. Ratrák ešte stále stojí, tam kde stojí. 
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Ing. arch. Čurilla – v pohode. Prediskutovalo sa to, je to myslím, že v poriadku teraz. 

p. Šiška – ja by som mal otázku na pani kontrolórku. Ako to vyzerá s kontrolou? 

Mgr. Šefčíková HKM – niektorú konkrétnu máte na mysli? Tú, o ktorú ste ma žiadali – Zahura- cesta? Kvôli 

aj tým personálnym zmenám, ktoré tu boli, tak bolo nejaké oneskorenie aj z mojej strany, aj mala som 

problém sa možno dostať ku všetkým dokladom, ale teda bude to čoskoro. Ospravedlňujem sa, viem, že 

s týmto meškám, ale samozrejme. 

p. Šiška – len ma zaujíma zhruba časový horizont. 

Mgr. Šefčíková HKM – do konca roka. Už sú len dve zastupiteľstvá, teda len jedno pravdepodobne.  

Ing. Kočišová – ešte ja mám, či by som mohla dať kontrolórke úlohu. Myslím, že nebude až taká náročná. 

My sme mali na finančnej komisii bod – kontrola použitia finančných prostriedkov mesta poukázaných 

športovým klubom, aby sme pojem organizácia. 

Mgr. Šefčíková HKM – čiže dotácia. 

Ing. Kočišová – áno, či boli vyúčtované tie peniaze a či bolo tak, ako je to v zmluve, že majú byť zaslané 

alebo osobne doručené do podateľne. 

Mgr. Šefčíková HKM – vyúčtovania myslíš, či boli včas predložené? 

Ing. Kočišová – áno. 

Mgr. Šefčíková HKM – dobre, ide o dotácie za tento rok.  

Ing. Kočišová – za posledné 3 roky. 

Mgr. Šefčíková HKM – čiže to je rok 2020, 2021, 2022. 

Ing. Kočišová – ja som za jeden rok videla. Myslím, že to bolo celkom pekne spracované, ale nebolo to 

kompletné, ešte preto sa pýtam. 

Mgr. Šefčíková HKM – a čo myslíš, čo si videla? Niektorú konkrétnu organizáciu, čo predložila to 

vyúčtovanie. 

Ing. Kočišová – áno. 

Mgr. Šefčíková HKM – samozrejme, nie je problém, skontrolujem to. 

p. Šiška – otázka znie- treba k tomuto prijať uznesenie? 

Mgr. Šefčíková HKM – ani nie. Ja to urobím aj bez ohľadu na to. Ináč pokojne môžete ma aj nielen 

prostredníctvom zastupiteľstva žiadať, lebo tu je tu potom také, že chcete uznesenie prijať, ale mimo toho. 

Ak máte nejaké pochybnosti, nejaké otázky, niečo potrebujete preveriť, tak aj email, telefón, reagujem na 

všetko. 

Primátor mesta – ešte niekto bude Rôzne? Lebo ak nie, tak potom v podstate na minulom zastupiteľstve ste 

si priali, aby na najbližšie prišiel pán riaditeľ obvodného oddelenia Policajného zboru v Spišských Vlachoch, 

čiže chcem privítať Majora Mgr. Petra Hrona. Nech sa páči pani poslanci, kto mal čokoľvek na pána 

riaditeľa. 

Ing. arch. Čurilla – v komisii sme mali niekoľkokrát opakované žiadosti o nejaké riešenie situácie Zahurou. 

Jedná sa o jednu chatu, ktorú má p. Kiseľ a hneď vedľa je chata, ktorú má p. Lender a on neviem, ako sa to 

rieši, ale skrátka menia sa tam spoločenstvá ľudí v tej chate a robia dosť veľký hluk neskoro do noci. V noci 

už máme na to zákony samozrejme po desiatej. Ide o to, že polícia odíde a deje sa to na novo. A čo cez deň. 

Lebo vyslovene, tam sa nedá fungovať. Tak to bolo prezentované, oni sú nešťastní  a už to trvá dosť dlhý 

čas. Takže my by sme sa chceli poradiť s Vami, že čo v takomto prípade alebo čo by Vy ste odporúčali 

napísať ako odpoveď p. Kiseľovi. 

Major Mgr. Hron – p. Kiseľ, viem, o čo jedná. P. Kiseľ bol u mňa osobne s dcérou v lete niekedy a nočný 

kľud, keď je – zo zákona je to tak zvláštne urobené, že nočný kľud je zaužívaný 22.00 hod. – 06:00.  a toleruje 

sa takže 22.00 až 06.00 hod. musí byť kľud. Nie je nikde ani v priestupkovom zákone, ani v trestnom zákone 

nie je napísané, že 22:00 – 06:00 musí byť kľud. Tak je to zaužívané rokmi a toleruje sa to samozrejme. A aj 

my v rámci objasňovania priestupkov v prípade priestupková komisia  je všade na Slovensku a toleruje sa 

ten nočný kľud od 22.00 do 6.00 hod. a nadmerný hluk je veľmi ťažko preukázať kvôli je na to taký názov 

v podstate. Jediný kto môže preukázať nadmerný hluk je Úrad verejného zdravotníctva, ktoré majú 

certifikované prístroje. Polícia na Slovensku takéto certifikované prístroje nemá. Samozrejme, že keď je 

niekde humbuk v noci, hliadka príde, upozorní mládež, stíšte to. Oni to stíšia, a odídeme, mne je jasné, že 

o 10 minút to môže pokračovať. My sme tam už robili nejaké priestupkové konanie, bol už nejaký 

priestupkový spis, mal to na starosti zástupca,  ale pamätám si na to, lebo bol za mnou p. Kiseľ. Ja nemám 

právo nikomu zakázať podnikať, na to je obec, resp. mesto – samospráva, ktorý majú nárok, ak ja prenajímam 

nehnuteľnosť oficiálne musím sa niekde evidovať a obec má právo na daňovú povinnosť vo vzťahu, keď 

som ja majiteľ chaty a ju prenajímam.  
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Čiže, či p. Lender je platca dane za prenájom nehnuteľnosti, ja neviem, to je vyslovene Vaša kompetencia 

ako vyžadovať, aby si plnil daňovú povinnosť, aby si plnil. A vo vzťahu k činnosti polície neberte to ako 

alibizmus, žijeme všetci v tejto republike a vidíte, čo sa deje, pozeráte televízor. Ja som tu riaditeľom 8 rokov 

a posledných 5 rokov mi zobrali 5 tabuliek. Nás je dnes 18 na obvodnom oddelení, z toho ja som so 

zástupcom, čiže mínus 2 – to je 16 na výkon a traja ľudia robia spisy, ale vzhľadom na nízky počet policajtov. 

Všetky obvodné oddelenia tretieho typu v okrese – čiže Nálepkovo, Markušovce, Spišské Vlachy  majú 

veľmi nízky počet policajtov a jednoducho aj tí, ktorí majú interný predpis a majú vyšetrovať trestné činy, 

tak minimálne tretinu svojho pracovného času trávia na ulici spolu s hliadkami. Na Zahuru chodíme často, 

sme tam každý deň, či už preventívne alebo keď sa niečo udeje vyslovene. Reagujeme samozrejme na každý 

telefonát alebo na vyslanie operačným dôstojníkom, keď niekto volá na 158. Z môjho pohľadu až toľko tých 

problémoch na Zahure nie. Ak vy máte sťažnosti, tak potom rád budem, ak mi dáte o tom vedieť, ale 

v podstate okrem p. Kiseľa, myslel som si, že kvôli inej veci som tu, lebo máme tam iné zlé susedské vzťahy, 

ktoré sme toho roku riešili, minimálne siedmymi spismi, jeden na druhého, druhý na prvého a tretí na 

obidvoch. Nebudem hovoriť mená, keďže vy ste ma na to nenaviedli, nie je to Vaša požiadavka, ale asi viete 

o kom je reč. Tak tam to to bolo väčšie, lebo tam už to hraničilo vyslovene so schválnosťami, že jeden 

druhému robil zle a tretí prvému a podobne. Vo vzťahu ku pánovi Kiseľovi, tak ja poviem, že on sa len 

dožadoval, že čo má robiť – tak hovorím, zavolajte 158, hliadka príde, upokojí mládež, odíde. Ak to bude 

opakované, vieme dať pokutu. Aj keď opakujem pokuta za nočný kľud je dosť riziková, lebo stalo sa 

v minulosti nie u nás, ale v Spišskej vo vzťahu k Slovenskému raju, že prokurátor zrušil pokutu, tomu 

človeku sa vracali peniaze, pretože nebola odmeraná hlučnosť. Hej, čiže ja veľmi rád pomôžem, budeme 

participovať. V prvom rade ja si myslím, určite takých tých, ktorí majú chaty a ich prenajímajú komukoľvek 

cudziemu, od študentov, 50 končiac. Je to vlastne nie o zárobku, čiže treba ho zdaniť cez Vaše právomoci. 

Ing. arch. Čurilla – ešte jednu ako keby pohorušujúce - ako keby obnažovanie. 

Mjr. Mgr.Hron  – nie, o tom nemám vedomosť. Nič také aspoň u nás nebolo. Ak máte takúto vedomosť, 

treba to dať vedieť. To sa už chápe ináč, že tam nejakí holí ľudia mi behajú a keď sú tam niekde deti v zmysle 

zákona, tak áno, tak už to vieme riešiť budenie verejného pohoršenia. Je to priestupok, ak by došlo k nejakým 

vyslovene poviem - k pohlavnému styku, aj to sa stáva občas na ulici. Tak tam už ide potom o trestný čin 

výtržníctva. Aj to vieme stíhať. Ale zatiaľ nemám vedomosť o obnaženej mládeži na Zahure. Čiže vieme 

byť nápomocní, kontakty na nás sú na Mestskom úrade, ja dvíham telefóny vždy, ak sa stane naozaj veľmi 

málo, keď nedvihnem, hneď volám spätne  na každé jedno číslo, čiže nemám problém.  

Ing. arch. Čurilla – ešte jednu vec mám, čo sa týka Železničnej ulice už ste tam párkrát reagovali na naše 

pripomienky, tam jazdia ako blázni niektorí. Skúšajú rýchlosť v noci. Už párkrát reagovali aj hliadky, aj 

merali. Či by sa to nedalo aj častejšie. 

Mjr. Mgr.Hron – vozidlá – už máme len jedno, kde je namontovaný v podstate je to systém, ktorý číta ŠPZ 

áut a reaguje na rýchlosť, ale nie je to v zmysle zákona certifikovaný radar. Klasický radar je na okresnom 

riaditeľstve – sú dva, jeden majú dopraváci a jeden si požičiavame po týždňoch. My sme ho zrovna mali 

minulý týždeň, v piatok som ho dával do Krompách, zase kým sa otočí, všetkých 6 obvodných oddelení, je 

to 6 týždňov, čiže môžem povedať, že každý 6. týždeň máme a je to aj vidieť na výbere pokút, je to vidieť 

na počte priestupkov, ktoré zrealizujeme. Lebo je to jednoduchá práca a veľmi ľahko dokázateľná, to 

znamená. Ani tí vodiči sa neštorcujú. Neviem, koľkých chytil v zmysle rýchlosti, či na Železničnej. Lebo 

väčšinou sa meria na Jarnej, na vstupe a na výstupe vonku na Krompachy alebo spätne na Spišskú. Ale 

pokiaľ si pamätám, v lete, keď sme mali radar bolo nejakých 30 priestupkov za týždeň. A to za jednu 

dvojčlennú hliadku.  

Ing. Mnichová – na Oľšavku, tam tiež chodia veľmi rýchle. Je sťažnosti strašne veľa. 

Mjr. Mgr.Hron – ja som prístupný, áno, poviem pravdu, tam hore na Oľšavku sme nemerali nikdy, vieme to 

vyskúšať. Železničná sa merala, ešte keď sme mali starú budovu, tak tam to bolo najjednoduchšie, lebo 

chlapci sa postavili rovno pred obvodné oddelenie staré a pekne tých ľudí sekali. Teraz väčšinou meriame 

tú Jarnú ulicu a vonku ten výstup. Vieme vyskúšať, len bude to až o päť týždňov.  

Primátor mesta – ja by som sa vrátil ešte k tej Zahure, k tej chate. Vy máte právo, keď prídete, keď Vás 

zavolajú k rušeniu nočného kľudu, máte právo dať v úvodzovkách fúkať tým ľuďom, ktorí tam sú, ak máte, 

podozrenie, že je to maloletý?  

Mjr. Mgr.Hron – ak je opitý mladší ako 18 rokov? Samozrejme, postihnutý je ten, kto mu nalial, resp. 

zákonný zástupca podľa situácie a samozrejme, s tým sme sa stretli nie raz. Takúto osobu väčšinou 

odovzdáme rodičom s patričným výpisom. Ak je to opakované, píše sa na sociálku. Ale pokiaľ sedí mládež 

okolo ohňa a spieva a je hlučná a uposlúchne, aby boli tichšie, nemáme dôvod dávať fúkať. Musí sa jednať 

o priestupok, aby sme dali fúkať. 
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Primátor mesta – chápem, lebo častokrát je tam podozrenie, že sú to naozaj 14 -  15 –roční ľudia. 

Mjr. Mgr. Hron – áno, stretli sme sa už s tým. Takéto veci boli už riešené. A nielen vo vzťahu k tej konkrétnej 

chate, čo hovorí pán poslanec, ale vo všeobecnosti.  

p. Šiška – chcel by som sa opýtať, že tá ulička, ako je Pekáreň pri p. Kľučárovi, ten sa dopytoval, že čo s tým 

má robiť, lebo že teda nie je to veľakrát únosné. Moje odporúčanie smerom k nemu znelo, volajte 158. 

Mjr. Mgr.Hron  – áno, viem, dlho som nepočul sťažnosť na tú uličku. Večierka je myslím do 21:00 alebo do 

22: 00 hod.  Cez víkend dlhšie. Ak to bude mládež od 17 do x rokov, nemôžeme my s tým urobiť nič. Od 15 

a má občianku, pokiaľ mu rodičia dovolia byť  v noci von a on nie je vyslovene ožratý a nerobí bordel, tak 

tam stáť môže. A áno, pokiaľ je zase tam hluk, pán nech zavolá 158 a hliadka príde vykážem ich z toho 

miesta. Ale vyslovene niekoho zbaliť, pretože niekde stojí. X- krát sme to riešili, teraz v záznamoch zo 

služieb som už dlhšie nečítal, že by niekoho odtiaľ vykázali, ale ako stretávam sa s tým, samozrejme. Vidím 

to v zázname. 

p. Šiška – či by pomohlo, keby najtmavšia ulička v meste, bola možno extrémne nasvietená? Z Vášho 

pohľadu. 

Mjr. Mgr. Hron – Určite. Ak tam dáte pouličné osvetlenie silnejšie, určite to preventívny význam bude mať 

a myslím, že by to pomohlo to veci. Neviem, mám pocit, že dokonca, či aj trošku kamera nevidí. Nie celá, 

ale vidí tam kamera ten vstup. To už neviem, či tá kamera vidí priamo do uličky, ale tam na ten roh je vidieť. 

My sme oficiálne ešte za predchádzajúceho vedenia mesta, my v podstate máme na stálej službe reálny 

záznam. My ho nevieme, ale nahrávať. Keď potrebujeme pre policajné účely nahrávku, tak sme chodili 

vlastne sem so žiadosťou, v zmysle či už z priestupkového zákona alebo trestného poriadku sme žiadali aby 

nám bolo vyhovené. Ale reálne vidíme tie veci, aj spätne pustiť. Ale v podstate pre našu potrebu stačí, že si 

vieme vrátiť späť. Lebo aj teraz - minulého týždňa ušlo chlapíkovi auto na kruháči. Nezabrzdil poriadne, bol 

v obchode a pekne autíčko cúvalo, cúvalo až do kruháča. Tam ho Cigáni zastavili traja rukami  a chlapík 

potom pribehol. Samozrejme to bolo nebezpečné, lebo ak by tam niekto šiel, tak ho to auto prejde. My si 

vieme kameru pozrieť, vieme si priblížiť, vieme tam niektoré veci pozrieť, ale nenahráva. Ale je to pre nás 

veľmi dobré. 

p. Šiška – dobre, čo sa týka, sú reči po meste, čo sa týka, že máme tu nejakú drogovú trestnú činnosť. A aká 

prevencia by pomohla? 

Mjr. Mgr.Hron  – máme. Chcete počuť reálnu situáciu? Marihuany je toľko na Slovensku, že s traktorom ju 

neodnesiete. Kriminálna polícia vzhľadom na početnosť stavov nestíha robiť drogovú trestnú činnosť. Ak 

by sa mali policajti venovať iba  marihuane a extáze a nerobia nič, a aj tak by nestíhali. Poviem to na jednom 

príklade - v Bystranoch na osade sme mali dvoch dílerov. Za pomoci pochvaly našich chlapcov mojich 

podriadených, ktorí s kriminálkou veľmi  dobre spolupracovali. Rozpracovať aj keď maličkú drogovú scénu 

není na týždeň. Zavreli sme jedného väčšieho dílera, druhého väčšieho dílera. Tretí unikal kukláčom, rozbil 

im auto, to ste možno počuli pred mesiacom – dvomi mesiacmi. Bola veľká naháňačka cez Vlachy a rozbil 

im auto za Hrušovom v smere na Spišskú. Bol to díler z Bystrian, sedí v base. O týždeň je tam ďalší. To 

chcem povedať – chlapec z Olcnavy, ktorý nám tu díloval drogy je v base. Na toho sme si my pol roka číhali 

a podarilo sa nám ho chytiť, napriek tomu, že sme uniformovaná zložka. Čiže ja poviem za rok a pol 4 díleri 

v base, už sú 8. V Bystranoch nám extázu a marihuanu konzumujú už 14- roční chlapci a potom nám 

vykrádajú domy v Bystranoch. V Žehre je to o dosť menej, ale Bystrany sú prešpikované marihuanou 

a extázou. Robíme, čo môžeme so stavom 16 ľudí na ulici a zostavou x ľudí, lebo to Vám nemôžem povedať 

na kriminálnej polícii, ktorí majú na starosti samozrejme celý okres nielen Vlachy. Nie, neurobíte s tým 

jednoducho. Zákon je postavený tak, že trojnásobok obvyklej jednorázovej dávky, konzument môže mať pri 

sebe, nie je trestný. Pokiaľ je vidno, že niekto evidentne je na drogách, zoberiete mu krv, moč, má to v sebe. 

Môže mať toho veľa, pretože je na to zvyknutý. Nemôžte ho zavrieť  Môžete zavrieť dílera alebo človeka, 

ktorý má u seba viac ako je trojnásobok jednorázovej dávky. Tretinu mládeže v Bystranoch by sme museli 

zavrieť. 

p. Šiška – nejedná sa mi o zatváranie ako také. Len čo s tým robiť. 

Mjr. Mgr.Hron – prevencia v zmysle škôl, možno sa urazí kolegynka na okrese, ktorá je preventistka. Po 

prvé – ona nestíha a po druhé – prevencia v zmysle prednášky nepapajte drogy, nefajčte marihuanu 

a nepchajte do seba extázu je nulová. Tým nechcem zhadzovať prácu preventistov, sú to moji kolegovia, 

robia si robotu. Naozaj tá kolegyňa je na roztrhanie, pretože má na starosti x základných škôl, x stredných 

škôl. Ona robí, čo môže. Sú na to programy, videoprojekcie. Naši domáci policajti samozrejme s ňou 

spolupracujú. Keď sú prednášky, chodia s ňou po školách. Keď sú nejaké také dni, že majú v školách, 

chodíme s deťmi cez prechody, takže tá dopravná výchova ešte ako- tak.  
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Ale prevencia v zmysle nekradni, nefajč marihuanu, nebi sa na ulici, nerozbíjaj na autobusoch kamery ani 

sklo. Za mesiac 4 autobusy máme rozbité – Bystrany – Vlachy. Občania stoja pri ceste od 16 nižšie vekovo 

a šoféri už odmietajú chodiť týmto smerom. Vlani sme to trošku potlačili, niekedy ku koncu roka nám to 

prestalo, lebo sme robili opatrenia. No teraz napriek tomu, že sme stále v uliciach každý tretí týždeň, alebo 

každý mesiac máme oznámenie od vodiča. Je to taká drobnejšia kriminilita, ale môže to byť nebezpečné. 

Pretože ten kameň letí zpredu, šofér zpanikári a božechráň zabije seba a ďalších ľudí v autobuse. Čiže áno, 

nech sa tie prednášky robia, ale ja v to prakticky význam nevidím, pretože som tu na ulici a vidím, čo sa 

deje. Nepotešil som Vás. 

p. Šiška – tak aspoň máme informácie, že ako na tom sme. 

Ing. Jánošík – ja by som sa chcel spýtať, bola tu tiež sťažnosť ohľadom základnej školy – v noci alebo po 

večeroch vraj tam mládež je a boli občania z Komenského ulici, ktorí vlastne majú takú pripomienku, že 

keď ide hliadka, lebo oni vidia, že ide auto, ale po prípade vystúpiť a prejsť sa. Škola je otvorená, je tam 

voľný prístup. Možno prejsť sa párkrát okolo pavilónu, aby to malo preventívny charakter.  

Mjr. Mgr.Hron – viem poslať hliadku samozrejme a prečo je škola v noci otvorená? 

Ing. Jánošík – tak ničia potom ploty. Chodia tam vlastne na to multifunkčné ihrisko. 

Mjr. Mgr.Hron  – základné pravidlo preventívne, ktoré sa učí na základnej policajnej škole, učia sa to SBS-

kári na kurzoch, učí sa to na vysokej škole v rámci ochrany objektov, nechcem byť za múdreho, ale prvotná  

prevencia je uzamykať niečo. Ja rozumiem tomu, že keď niekto rozpletie pletivo, len kým rozpletie pletivo 

je to dosť dlho. 

Mgr. Šofranková – rozpletie, ja môžem k tomu povedať, že som pána riaditeľa prosila, vlastne aj žiadosť 

bola, aby uzatváraný areál školy bol uzamykateľný, ale naozaj tam vlastne tie panely boli rozobraté to nie, 

že rozpletiem si plot, ale štikačkami pekne popreštikavané, tak my sme kopec peňazí dávali na opravu 

oplotenia. Teraz malá bránička je v podstate otvorená kvôli ľuďom, ktorí chodievajú do telocvične a druhá 

brána je poškodená. 

Mjr. Mgr.Hron – no tí, čo chodievajú do telocvične by mohli mať tiež kľúč. 

Mgr. Šofranková – oni majú tiež kľúče. 

Mjr. Mgr.Hron  – ja tvrdím, že po skončení akýchkoľvek aktivít v objekte školy, nech sa ten objekt uzamkne. 

Ak je to oplotené, dá sa to uzamknúť. Je to najjednoduchšia prevencia. Áno, ak ten človek si dá námahu už 

štikať plot, no tak, je to na považenie. Vy tam máte aj nejaké kamery. Tak jednu takú dokúpiť. Všetky kamery 

sú ako sústava. Ja viem, že tých peniažkov dnes nie je práve. Však sú nejaké dotácie na bezpečnosť. 

Nainštalovať jednu kameru z jednej strany, druhú oproti nej vo vzťahu k nejakému vchodu. Alebo jedna 

pozerá na jednu stranu, druhá na druhú, dnes sú firmy, ktoré to vedia urobiť. Nemajú s tým problém, tie 

kamery sú ako skladačka. Napoja sa na seba. Je to najjednoduchšia prevencia je naozaj toto. Lebo potom 

jasné, že plátať plot. Toto je drahšie, tá následná práca je drahšia ako jednorázovo zakúpiť bezpečnostný 

systém. Dať nejaké lepšie zámky a pletivo. Nezbavujeme sa roboty, v žiadnom prípade, reagujeme na či už 

na telefonát alebo proste kto zavolá. Veď my sme pani riaditeľka v kontakte. Nepravidelne, ale sme.  Znova 

zopakujem – tejto chvíli mám v robote dvoch policajtov, niekedy som mal 2 hliadky každý deň, keď som 

sem prišiel. Dnes sme v stave, a to opakujem – to nie je môj alibizmus, je to hnusná realita. Sme v stave, že 

za posledné dva roky ja mám do týždňa trikrát stálu službu. To znamená, že fungujeme asi tak, že ja so 

zástupcom som zamknutý v budove  so sekretárkou. Dvojčlenná hliadka je von na vysielačke, stálu službu 

nemám, čiže telefón mám prepojený, čiže fungujem ako malý operačný dôstojník, riaditeľ a keď treba, tak 

samozrejme so zástupcom, keď treba, tak letíme aj my von na výpomoc. Napríklad včera v Bystranoch 

veselo, v Žehre veselo, to znamená skáčeme do auta a ideme s hliadkou. Lebo mám dvoch ľudí na všetko. 

A k tomu, čo my máme dnes  dosť veľký problém, je asi blbé obdobie na jeseň Hodkovce – ústav – v podstate 

sú tam ľudia, ktorí majú psychiatrické diagnózy. S každou jednou RZP-čkou chodíme na Hodkovce. Každý 

tretí výjazd RZP-čky končí v Levoči a my, keďže je to psychiatrický pacient zo zákona v rámci bezpečnosti, 

jeden policajt ide s RZP-čkárom v sanitke, druhý policajt ide na našom aute za nimi a máme prázdny rajón. 

To znamená operačnému dôstojníkovi oznámim, že nikoho nemám, som tu ja. Keď má zástupca dovolenku 

alebo ja, tak ideme jednoružová hliadka robiť to, čo treba. Nie je to alibizmus, je to holá realita.  

Mgr. Šoranková – dúfajme, že sa to zlepší. 

Mjr. Mgr.Hron – nezlepší, peňazí niet v tomto štáte, takže policajtov viac nebude.  

Ing. Kočišová – ja by som sa chcela opýtať. Povedali ste, že je vás málo, ale aj tak – motorky, štvorkolky, 

autá v lesoch, po lúkach. Tam, kde je tá hojdačka, tam často chodia mladí, vyvezú sa autami. 

Mjr. Mgr.Hron – za stanicou, hore smerom na Zahuru myslíte, tú oficiálnu motorkársku trať myslíte? 

Ing. Kočišová – nie, tam, kde je tá hojdačka. Tam často mladí s autami. 
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Mjr. Mgr.Hron  – priblížte mi to. Hojdačka. 

Ing. arch. Čurilla – na Turlíkoch hore je taký strom a na ňom tam je hojdačka.  

Ing. Kočišová – napravo od tej trate, napravo. To je v podstate lúka, potom už je les a chodia tam aj tak. 

A potom aj po Zahure, po Maľučkej. 

Mjr. Mgr.Hron – občas máme telefonát, že motorkári lietajú tam hore ku tej motorkárskej trati. Vysvetlím 

aj tú – zákon je postavený tak, že pokiaľ ste mimo oficiálnu komunikáciu, čiže ste na poli, tak to nazvem, 

tak si tam jazdiť môžete, pokiaľ nerobíte veľmi veľký hluk. Do konca môžete jazdiť bez vodičáku, lebo ste 

mimo komunikácie oficiálnej. Je to tak. V Slovenskom raji, čiže Košiarny briežok, ak poznáte Čingov, je 

dopravná značka – chránené územie mimo, národný park, zákaz vjazdu motorovým vozidlám – mimo lesáci, 

policajti, mimo oprávnených. Neviem, či vo Vlachoch je takáto značka. 

Primátor mesta – myslím, že je. 

Mjr. Mgr.Hron– viem, že sa uvažovalo, dokonca taká značka zákazová, bývalé vedenie mesta to chcelo. 

Malo veľmi dobrý nápad. Že na Zahuru len oprávnení. Bola takáto debata a povedal som dobre. Nemôžem 

ísť na návštevu za švagrom, za bratom na chatu? Neprejdem, hej? Na Čingove to urobili veľmi dobre – asi 

len od leta. Keď poznáte Čingov, vyjdete hore na prvé parkovisko, dole máte zákaz vjazdu, a len oprávnení 

– čiže majitelia chát, nájomcovia atď. S tým, že ktorí tam majú chatku, majú preukážku, že im je povolený 

vjazd. A keď ja Vám dám do nájmu chatu, tak Vám vlastne dám aj to povolenie vjazdu, lebo som majiteľ 

chaty. A tí, ktorí tam nemajú, tak je tam človek, ktorý Vám dám za stierač lístoček – je to pozemok Spišských 

Tomášoviec, Vám dá za stierač papierik, že ste sa dopustili priestupku, lebo je tam zákazová značka 

s dodatkovou tabuľkou. Prvou to riešia 15 – eurovou pokutou a potom idú hore podľa možnosti samozrejme 

zákona. Či už o správnom konaní alebo priestupkového zákona. Čiže je to vecou obce. Čiže tú stranu poviem, 

ktorú máte na mysli, označíme dopravnou značkou, ja neviem, musel by sa vymyslieť dôvod zákazu, hej, 

čiže spojiť sa s ochranármi, či tam nie sú nejaké kvietky alebo čosi, lebo chránený park tam nie je a chránené 

územie neviem, či je tam. Tak ho treba označiť. Je tam ceduľa je to chránené územie? 

Ing. Mnichová – ceduľa je. Toto máme, tieto európske územia európskeho významu sú vyznačené. Toto 

máme všetko.  

Mjr. Mgr.Hron – určite aj Vtáčie územie je chránené? Len ho treba z vyhlášky vytiahnuť. 

Ing. Mnichová – máme označiť celý komplet Zahura? 

Mjr. Mgr.Hron – prečo nie? Ak je Slovenský raj celý označený ako národný park. Spojiť sa s ochranármi, 

požiadať o vydanie dopravnej značky, okresný dopravný inšpektorát vydá značku, osadí sa, veľmi radi 

budeme riešiť.  

 

Prebehla krátka diskusia. 

 

Mjr. Mgr.Hron – je to problém Zahury, že je veľmi pekná, lákavá a áno spoluobčania tam sa chodia umývať. 

Treba nás zavolať, tá 158 je zadarmo, treba nás zavolať. Ešte sa nestalo, čo som tu, žeby hliadka niečo 

odflákla. Ale stane sa, hovorím včera, keby nás bolo 6  - 3 hliadky, tak by sme mali, čo robiť. Áno, včera 

sme šli na niektoré udalosti s hodinovým oneskorením. Ale keby sa niekto sťažoval, ja ako riaditeľ si to 

objektívne zodpoviem. Že nebolo možné sa tam dostať skôr. Môže sa stať, že tam hliadka príde neskôr, ale 

keď neurobia presne to, čo majú, treba mi dať vedieť. 

Mgr. Dzurillová – vysvetlím ešte, čo sa týka tej chaty odplatného ubytovania, čo máme aj vo VZN o daniach 

5/2019, teraz, čo je posledné, tam máme 30 centov za odplatné ubytovanie za noc na osobu. Žiaľ p. Lender 

nie je nahlásený ako daňovník. S tým, že bol aj vyzvaný, a bolo prezentované z jeho strany, že prenajíma 

bezodplatne príbuzným a známym. Mesto ako správca dane nemá na neho páku, lebo si nevedie knihu 

ubytovaných. On nie je nijaká organizácia, on nie je ani podnikateľ, on je súkromná osoba a dovoľujem si 

povedať, že v Spišských Vlachoch je viac takých fyzických osôb, ktorí prenajímajú na odplatné ubytovanie 

a neplatia dane. A keď ich aj mesto vyzve, lebo vlastne raz za pol roka majú povinnosť, urobiť ohlásenia 

a zaplatiť tú daň, tak buď dajú čestné prehlásenie alebo jednoducho povedia, že my neposkytujeme. A ako 

im to máme dokázať, keď si nevedú knihu ubytovaných. 

Mjr. Mgr.Hron  – ak by som mal dosť policajtov, poviem Vám,  zavolajte nás, vy ste oprávnený orgán.  

Mgr. Dzurillová – ale viete, ja ako zamestnanec mesta mám chodiť z domu do domu a pozerať, či niekoho 

má na návšteve. 

Mjr. Mgr.Hron - Na to je veľmi jednoduchá odpoveď. Letná sezóna, áno stojí to čas a určité sily, ale my 

máme právo v zmysle úradnej povinnosti alebo práv. Ja to poviem zoširoka stotožniť kohokoľvek.  
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Dokonca už existuje judikát,  určite ste niekedy v minulosti zaregistrovali, že  bol problém, kedy napríklad 

revízor chytil niekoho v autobuse alebo vo vlaku, privolal policajnú hliadku a teraz ja chcem vedieť, kto to 

je, lebo on nezaplatil lístok.  

A policajti si pozreli občianku, popísali si a tomu revízorovi to nepovedali, lebo existuje nejaký zákon o 

GDPR posledné 3 roky či 4. To je jedna vec a druhá vec platí § vlastne povinnosť o mlčanlivosti, že policajt 

nesmie oznámiť to, čo sa v službe dozvie. Úradným postupom áno – nadriadenému, inej policajnej zložke, 

ale nie inej nejakej civilnej zložke – takto to nazvem. Pol roka trištvrte roka chvalabohu je v podstate predpis, 

ktorý hovorí napríklad, že s takýmito ako je revízor povedzme obec, oprávnený orgán, sme oprávnení 

poskytnúť povedzme totožnosť toho, kto porušil daňovú  povinnosť. Lebo on sa dopustil nejakého 

priestupku, prípadne, keď to je nejaký živnostník, ktorý má chatu, tak správny delikt. Čiže viem si predstaviť 

spoluprácu, ide leto, vymyslite vy ako mesto oprávnený orgán akciu a pôjdeme, máme natipované chaty, aj 

my vieme, kde tá mládež sa stretáva a najviac u koho, stotožníme celú chatu. 

Ing. arch. Čurilla – môžem dodať, môžeme my pomáhať polícii? 

Mjr. Mgr.Hron – nie, my pomôžeme Vám. Pôjde zamestnanec mesta, oprávnený zamestnanec mesta, 

ktokoľvek ekonóm, zástupca, kontrolór, poslanec čiže v tomto prípade ja poviem zamestnanec mesta, ja 

pošlem dvojčlennú hliadku večer, humbuk jedna chata, kto ste, čo ste –Jožko Mrkvička, spíšu sa občianky, 

majiteľ chaty je môj ujo, dobre zistíme ujo, okay  a ďalších 8 prípadov bude, že nie bratranec, že nie otec, 

že nie ujo, nie mama, ale cudzia osoba  a potom obrana pána konkrétneho nebude, že dáva príbuzným.  Ale 

stojí to čas. A potom zistíte, že z 80 chát, 50 funguje týmto spôsobom.  

Ing. arch. Čurilla – však dobre, na to sme tu, sme tu pre občanov. 

 

Prebehla krátka diskusia. 

 

Primátor mesta – dobre, myslím, že nám p. Hron odpovedal asi na všetko. Ďakujeme veľmi pekne za Váš 

čas, už nezdržujeme dlhšie. Verím, že sa ešte uvidíme pri príjemných príležitostiach, nie pri tých 

nepríjemných. 

 

  

 

K bodu č. 13 Interpelácie 

 

 

Ing. Kočišová – ja sa chcem spýtať p. primátora, že keď podpisoval zmluvy o poskytovaní dotácii klubom a 

organizáciám, či kontroloval alebo teda preveril, či každý klub spĺňa tie podmienky pre udelenie dotácie. Či 

napríklad všetci sme zložili v stanovenom termíne zúčtovania a či to bolo riadne zaevidované dole na 

podateľni. 

Primátor mesta – moment, ešte raz poprosím. Že si to zapíšem. 

Ing. Kočišová – že keď si podpisoval tie zmluvy, že či si si preveril, že každý klub spĺňa tie podmienky pre 

udelenie dotácie, ktoré sú v tých zmluvách. Či predložili v stanovenom termíne zúčtovania a že či boli aj 

zaevidované v podateľni. 

p. Šiška – nevieš to poslať písomne?  

Primátor mesta – budem písomne odpovedať. 

Mgr. Šefčíková HKM – rokovací poriadok umožňuje odpovedať hneď alebo potom v lehote stanovej 

písomne. 

Ing. Kočišová – či daný klub predložil v stanovenom termíne vyúčtovanie a či to bolo zaevidované 

v podateľni. 

Mgr. Šefčíková HKM – to je skôr na zodpovedného zamestnanca by som povedala. 

Ing. Kočišová – ale pán primátor podpisoval zmluvy. 

Primátor mesta – dobre, ďakujem. A ešte som zabudol, poslal som Vám síce mailom informáciu, ale 

zopakujem aj tu: myslím, že od 27. alebo od 28. septembra je pre volebné obdobie 2022 – 2026 vymenovaný 

zástupca primátora p. Ing. Juraj Jánošík. Poslal som Vám to mailom, ale viem, že niekto nečíta, takže ešte 

raz to zopakujem, zabudol som to v Rôznom. 
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K bodu č. 15 Záver 

 

Primátor mesta –  v závere sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a 12. zasadnutie MsZ o 18:41 hod. 

ukončil. 

 

 

V Spišských Vlachoch, dňa 10. novembra  2023 

 

 

 

  

   

                                                                                                                      …..................................................                                  

                                                                                                    Vladimír Baloga  

                                                                                          primátor mesta    

      

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení:  

 

Mgr. Darina Dzurilová        ....................................................  

Jozef Šiška       ....................................................  


